
Noc kostelů  
v pátek 23. května
strana 19

Tragický příběh 
Idy Spáčilové
strana 22

Dopravní uzavírky 
ovlivní Slavkov
strana 6

Př
íš

tí 
čí

sl
o 

vy
jd

e
31

. k
vě

tn
a

SLAVKOVÁCI  
OPĚT UKLIDILI SLAVKOV

strana 8

Uzavírky
Pár roků jsme si žili v po-
hodě a klidu nikým a ničím 
neomezováni. S tím je 
teď konec a s vynášením 
Morany přichází dopravní 
uzávěry. Pokusím se o krátké 
seznámení. Kvůli novým 
přípojkám vody a odpadu 
bude uzavřena vozovka 

před školkou na Koláčkově náměstí. Tato zatím 
největší investiční akce města ke svému provo-
zu potřebuje nové přípojky a ty se neobejdou 
bez kompletní uzávěry ulice. Dalším velmi 
nepříjemným omezením bude zavření čtvrtiny 
okružní křižovatky pod náměstím z důvodů 
rekonstrukce kanalizační stoky. 

Michal Boudný

SLOVO STAROSTY

M Ě S Í Č N Í K  M Ě S T A  S L A V K O V A  U   B R N A  •  R O Č N Í K  X X V I I  •  Z D A R M A4 / 2 0 2 5

Slavkovský

zpravodaj
Jarní trhy v parku  

s téměř stovkou stánků
strana 9

Foto: 2x Michal Boudný
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Této akci je věnovaný samostatný článek 
ve zpravodaji. Stavební práce budou probíhat 
od května do poloviny července. Na akce typu 
Veteranfest bude křižovatka otevřena, ale jinak 
nebude příjezd do centra od Špitálské možný. 
Obyvatelé se tak dostanou do města z Rousí-
nova, od rybníku nebo odbočkou na Němčany 
na I/50. Poslední akcí tohoto roku bude oprava 
mostu nad železnicí a nad obchvatem. Ta čeká 
na opravu křižovatky Křižanovice a Křiža-
novice čekají na průtah Dražovicemi. Občas 
není špatné u plánování myslet, ale takto 
stroze nám zprávy od státních institucí chodí 
a mnohdy se o nich dozvíme z tisku. Občané 
si pak vylévají svůj, mnohdy oprávněný, vztek 
na nás, ale věřte, silnice první třídy, dálnice, 
vodu a vlaky obce neřídí.

Ze stavebních akcí bych zmínil začínající 
opravy zámecké zdi a bazénů z významného 
přeshraničního projektu Interreg, ze kterého 
budou financované také opravy zámeckých 
skleníků. Také jsme dokončili statické práce 
na stadionu a pevně věřím, že nám hospoda 
nespadne! Stadion a koupaliště jsou stavby, 
pro které je typické budovatelské nadšení 
z dob socialismu. Bohužel se vším všudy. 
Smíšené zdivo, ledabylá armatura a jiné ku-
riozity, nad kterými dnešní stavaři nevěřícně 
kroutí hlavou. Nyní je jižní část stadionu řád-
ně sanována, ale zadarmo to nebylo.

Další hrůza, která na nás denně vystrkuje 
své dřevěné podpěry, je měšťanský dům v Hu-
sově ulici č. p. 63. Statika štítové zdi je hotová 
a můžeme tak bez obav pustit stavbu policejní 
stanice do sousední proluky. Nyní se zpraco-
vává další část projektu na zpevnění přední 
části domu. Opět díra na peníze, ale zároveň 
městský majetek a odkaz předků, o který mu-
síme řádně pečovat.

Dopravou jsme začali a dopravou také 
skončíme. Začali jsme soutěžit opravu nej-
horší slavkovské ulice, a to ulice Polní kolem 
psychiatrické léčebny, a první etapu ulice Ji-
ráskovy od Malinovského náměstí po křižo-
vatku Malčevského. Od té si mimo jiné sli-
bujeme lepší dopravní dostupnost a také více 
parkovacích míst. Parkování je tam velmi ne-

šťastné a mnozí řidiči sobecky zmáčknou troj-
úhelník a zablokují tak dopravu v obou smě-
rech. Dyť su hned zpět, nó… Díky lístečkům 
za stěrači od městské policie se tak vrátili zpět 
do autoškoly a již opět vědí, co je červený kříž 
v modrém poli.

Slavkov nám krásně rozkvetl a celý průtah 
je jeden veliký záhon. Za údržbu této velké 
plochy děkuji technickým službám a zejména 
Pupáčovi se Šinkecem. Opravdu krásné, ško-
da, že se tulipány a narcisy stávají noční kořistí 
některých, patrně romantických nenechavců. 
Kopřivy by pravda netrhali. Dalším, komu 
bych rád poděkoval, je naše další příspěvková 
organizace Zámek Slavkov – Austerlitz a jejich 
jarní trhy. Takovou účast návštěvníků a skladbu 
zboží nám závidí obce a města široko daleko, 
ostatně odcházející s plnými taškami a úsměvy 
jsou toho důkazem. Děkuji celému týmu za pří-
kladnou organizaci a propagaci našeho města.

V době, kdy se do vašich schránek bude 
dostávat dubnové číslo zpravodaje, si bude-
me připomínat osmdesáté výročí osvobození 
našeho města od německé okupace. Pokud 
půjdete na procházku kolem kostela nebo par-
kem, zastavte se na minutu u pomníku pad-
lých. Ty jména tam nejsou napsána nadarmo. 
Dovolte mi, vážení spoluobčané, popřát vám 
krásné jaro a doufejme, že už bez mrazíků!

 Michal Boudný, starosta města

Uzavírky
(Dokončení ze strany 1)

Svazková základní škola – společný projekt 
Slavkova u Brna a Holubic?

DSO Dr. Václava Kounice financuje ambi-
ciózní projekt na výstavbu svazkové základ-
ní školy. Tento projekt by měl být dokončen 
v příštím roce a následně by se měl soutěžit 
dodavatel stavby. Realizace je však podmí-
něna získáním dotace – což není jednoduchý 
proces. Státní rozpočet se stále potýká s dů-
sledky postcovidové ekonomiky, energetické 
krize i výdaji spojenými s válkou na Ukrajině.

Obdobné plány na stavbu nové základ-
ní školy má i obec Holubice. Ministerstvo 
školství však varovalo: „Nemůžeme finančně 
podpořit dvě podobné školy v jedné oblasti. 
Spojte své záměry do jednoho projektu, čímž 
zvýšíte šanci na úspěch při získání dotace.“ 
Důraz je kladen na komplexní řešení regio-
nální školní infrastruktury.

Tento návrat k původní myšlence společné 

svazkové školy ve Slavkově u Brna, která by 
zahrnovala i druhý stupeň pro žáky z Holubic, 
se jeví jako rozumné řešení. Trend klesající 
porodnosti totiž zasahuje nejen Slavkov, ale 
i jeho okolí a celou republiku. Zatímco v roce 
2017 se ve městě narodilo 110 dětí, v loňském 
roce to bylo pouze 66. Tento demografický 
vývoj potvrzuje potřebu dlouhodobě udržitel-
ného řešení.

Má tedy smysl svazkovou školu stavět, 
i když počet dětí na druhém stupni vzdělávání 
v budoucnu pravděpodobně klesne? Rozhod-
ně ano.
•  Svazková škola ve Slavkově bude díky nižší 

porodnosti kapacitně dostačovat i pro děti 
z Holubic.

•  Stávající školy jsou značně přetížené. Pro 
zajištění optimálních podmínek výuky je 

nutné snížit počet dětí ve školách přibližně 
o 150.

•  Společný projekt přinese výraznou úlevu 
finanční zátěže pro všechny zapojené obce. 
Holubice by se mohly soustředit na výstav-
bu školy pro první stupeň, což by jim uvol-
nilo ruce k řešení dalších potřeb.
DSO Dr. Václava Kounice oficiálně vyzval 

obec Holubice, respektive její zastupitele, 
ke společnému přístupu k řešení nedostatku 
kapacit základního školství v regionu. Spojení 
záměrů obou obcí představuje šanci na úspěš-
né získání dotace, která je klíčová pro realiza-
ci stavby nové svazkové základní školy. Tento 
krok by nejenom pomohl zmírnit finanční 
zátěž pro všechny zúčastněné obce, ale také 
zajistil kvalitní podmínky pro vzdělávání dětí 
v našem regionu. Věřme, že společným úsilím 
můžeme dosáhnout udržitelného řešení.

Marie Jedličková, místostarostka města

Oznámení o uzavírce komunikace
V souvislosti s konáním akce Dny Slav-

kova bude uzavřeno Palackého náměstí 
a část Husovy ulice v následujícím termí-
nu: od pátku 30. května v 18 hodin do ne-
děle 1. června 2025 do 12 hodin, v souladu 
s přechodným dopravním značením.

Děkujeme za pochopení a omlouváme 
se za případné komplikace.

Město Slavkov u Brna a ZS-A

Vizualizace školy • Foto: 2x archiv MÚ



4 4/2025SLAVKOVSKÝ ZPRAVODAJ – ZPRÁVY Z MĚSTSKÉHO ÚŘADU

91. schůze RM – 24. 3. 2025
1. RM schvaluje rozpočtové opatření v předloženém znění 

v souladu s usnesením Zastupitelstva města Slavkov u Brna 
č. 282/19/ZM/2024 ze dne 16. 12. 2024, které zmocňuje 
radu města schvalovat a provádět změny rozpočtu pro rok 
2025 formou rozpočtových opatření

2. RM schvaluje na základě předložených nabídek uzavření 
příkazní smlouvy na kompletní zajištění přípravy, organizace 
a realizace pěti aktivit v rámci projektu „Cesta k míru“ se spo-
lečností Zámek Slavkov – Austerlitz, příspěvková organizace, 
Palackého náměstí 1, 684 01 Slavkov u Brna, IČ: 003 73 320.

3. RM schvaluje uzavření pojistné smlouvy č. 53522376-
18 mezi městem Slavkov u  Brna a  společností Generali 
Česká pojišťovna a.s. se sídlem Spálená 75/16, Nové Město, 
110 00 Praha 1, IČ: 45272956 v předloženém znění.

4. RM schvaluje ukončení smlouvy o nájmu prostor slou-
žících k  podnikání – poliklinika 52/324, dohodou k  datu 
31.3.2025, která byla uzavřena s MUDr. Zdislavem Stojaspa-
lem s.r.o., se sídlem Tyršova 324, 684 01 Slavkov u Brna, IČ: 
05288851, v předloženém znění.

5. RM schvaluje zveřejnění záměru pronájmu ordinace 
a sesterny s příslušenstvím v přízemí budovy polikliniky, Tyr-
šova 324, 684 01 Slavkov u Brna, o celkové výměře 41,94 m2.

6. RM schvaluje ukončení smlouvy o  nájmu nebytových 
prostor – poliklinika 7/288, dohodou k  datu 31. 3. 2025, 
která byla uzavřena s MUDr. Vlastou Kučerovou, se sídlem 
Tyršova 1094, 684 01 Slavkov u Brna, IČ: 01353004, v před-
loženém znění.

7. RM schvaluje zveřejnění záměru pronájmu ordinace 
a sesterny v přízemí budovy polikliniky, Malinovského 288, 
684 01 Slavkov u Brna, o celkové výměře 32,90 m2.

8. RM schvaluje uzavření smlouvy o smlouvě budoucí ná-
jemní s MUDr.Kristinou Pavézkovou Vodičkovou, Ph.D.,FEBO, 
se sídlem Smetanova 868, 684 01 Slavkov u Brna, v před-
loženém znění.

9. RM uděluje souhlas s přenecháním části prostor do uží-
vání třetí osobě kanceláře číslo 211a ve II. NP v administra-
tivní budově Koláčkovo náměstí 727, Slavkov u Brna, nájem-
ci Mgr. Martině Leitnerové, advokátce, se sídlem Koláčkovo 
náměstí 727, Slavkov u  Brna, PSČ 684  01, IČ: 66233232, 
v souladu s předloženou žádostí.

10. RM bere na vědomí zprávu o činnosti Odboru správních 
činností a oddělení dopravně správních agend za rok 2024.

11. RM bere na vědomí Zprávu o činnosti za rok 2024 od-
boru SÚÚP MěÚ Slavkov u Brna v předloženém znění.

12. RM informaci o výběru dodavatele na zajištění noční 
ostrahy dle průzkumu trhu ze dne 13. 3. 2025 (Veřejná za-
kázka malého rozsahu na služby ostrahy ZS-A)

13. RM schvaluje ZS-A rozpočtové opatření č. 1 v před-
loženém znění.

14. RM souhlasí s vyřazením majetku ZS-A dle přiloženého 
seznamu.

15. RM určuje v souladu s ustanovením § 102 odst. 2 písm. 
b) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), v plat-
ném znění a v souladu s vyhláškou č. 54/2005 Sb., o náleži-
tostech konkursního řízení a konkursních komisí, v platném 
znění za  zřizovatele členy konkursní komise na  obsazení 
pracovního místa ředitele/ředitelky Základní umělecké školy 
Františka France Slavkov u  Brna, příspěvková organizace, 
Bc.  Michala Boudného a  Ing.  Marii Jedličkovou, z  nichž 
Bc. Michal Boudný bude předsedou konkursní komise. 

16. RM v souladu s ustanovením § 102 odst. 2 písm. b) 
zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), v platném 
znění a  s  ustanovením § 166 odst. 3 zákona č. 561/2004 
Sb., o předškolním, základním, středním, vyšším odborném 
a jiném vzdělávání (školský zákon), v platném znění, v soula-
du s vyhláškou č. 54/2005 Sb., o náležitostech konkursního 
řízení a  konkursních komisí, v  platném znění, a  v  souladu 
s  usnesením č. 1456/89/RM/2023 Rady města Slavkova 
u Brna ze dne 24. 2. 2025 konkursní komisi ve složení: Čle-
nové konkursní komise: Bc.  Michal Boudný – člen určený 
zřizovatelem – předseda; Ing. Marie Jedličková – člen urče-
ný zřizovatelem; Mgr. Blanka Prachařová – školní inspektor 
České školní inspekce; Mgr. Josef Škvařil – odborník v ob-
lasti organizace a řízení školství; Mgr. Pavla Horáková – psy-
choložka; Mgr. Ilona Javorská – člen určený ředitelem kraj-
ského úřadu; MgA. Jana Jelínková – pedagogický pracovník 
příslušné příspěvkové organizace

17. RM schvaluje služební cestu Ing.  Marie Jedličkové 
ve dnech 14.–17. 4. 2025 do města Zadar v Chorvatsku.

92. schůze RM – 7. 4. 2025
1. RM schvaluje uzavření Dodatku č. 1 k  Veřejnoprávní 

smlouvě o  výkonu úkolů Městské policie Slavkov u  Brna 
na území obce Nížkovice mezi městem Slavkov u Brna a obcí 
Nížkovice, se sídlem Nížkovice 39, 684 01 Slavkov u Brna, IČ: 
00292168, v předloženém znění.

2. RM rozhoduje na základě zprávy o  jednání komise pro 
posouzení a hodnocení nabídek o  tom, že nejvhodnější na-
bídka na veřejnou zakázku pod názvem: „Expozice Slavkov 
a Evropa v období napoleonských válek – stavební práce – II“ 
byla podána společnosti QDS Group a.s., Kneslova 700/1, 
618 00 Brno, IČ: 282 65 971. 

3. RM schvaluje uzavření smlouvy o  dílo se společ-
ností QDS Group a.s., Kneslova 700/1, 618  00 Brno, IČ: 
282 65 971 na realizaci veřejné zakázky s názvem „Expozice 
Slavkov a Evropa v období napoleonských válek – staveb-
ní práce – II“ za  podmínek dodržení dotačních podmínek, 
v předloženém znění.

93. schůze RM – 9. 4. 2025
1. RM schvaluje v souladu s § 102 odst. 2 písm. o) záko-

na č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů, 
účetní závěrku – Zámek Slavkov – Austerlitz, příspěvková 
organizace k rozvahovému dni 31. 12. 2024 v předloženém 
znění.

2. RM schvaluje výsledek hospodaření Zámek Slavkov 
– Austerlitz, příspěvková organizace za  rok 2024 ve  výši 
17.756,79 Kč.

3. RM schvaluje přidělení výsledku hospodaření Zámek 
Slavkov-Austerlitz, příspěvková organizace za  rok 2024 
do rezervního fondu organizace ve výši 17.756,79 Kč.

4. RM schvaluje v souladu s § 102 odst. 2 písm. o) záko-
na č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů, 
účetní závěrku – Technické služby města Slavkov u  Brna, 
příspěvková organizace k  rozvahovému dni 31. 12. 2024 
v předloženém znění.

5. RM schvaluje výsledek hospodaření Technické služby 
města Slavkov u Brna, příspěvková organizace za rok 2024 
ve výši 3.358.694,40 Kč.

6. RM schvaluje přidělení výsledku hospodaření Tech-
nické služby města Slavkov u  Brna, příspěvková organi-
zace za  rok 2024 do  rezervního fondu organizace ve  výši 
3.358.694,40 Kč.

7. RM schvaluje čerpání rezervního fondu ve  výši 
2.000.000 Kč na posílení investičního fondu.

8. RM schvaluje odvod z  investičního fondu ve  výši 
2.000.000 Kč do rozpočtu zřizovatele.

9. RM schvaluje v  souladu s  § 102 odst. 2 písm. o) zá-
kona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších před-
pisů, účetní závěrku – Základní škola Komenského Slavkov 
u Brna, příspěvková organizace k rozvahovému dni 31. 12. 
2024 v předloženém znění.

10. RM schvaluje výsledek hospodaření Základní škola 
Komenského Slavkov u Brna, příspěvková organizace za rok 
2024 ve výši 1.065.893,45 Kč.

11. RM schvaluje přidělení výsledku hospodaření Základ-
ní škola Komenského Slavkov u Brna, příspěvková organi-
zace za  rok 2024 do  rezervního fondu organizace ve  výši 
1.065.893,45 Kč.

12. RM schvaluje v souladu s § 102 odst. 2 písm. o) záko-
na č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů, 
účetní závěrku – Základní škola Tyršova Slavkov u  Brna, 
příspěvková organizace k  rozvahovému dni 31. 12. 2024 
v předloženém znění.

13. RM schvaluje výsledek hospodaření Základní škola Ty-
ršova Slavkov u Brna, příspěvková organizace za rok 2024 
ve výši 655.841,39 Kč.

14. RM schvaluje přidělení výsledku hospodaření Základní 
škola Tyršova Slavkov u Brna, příspěvková organizace za rok 
2024 do rezervního fondu organizace ve výši 655.841,39 Kč.

15. RM schvaluje čerpání rezervního fondu organiza-
ce ve  výši 600.000 Kč jako převod do  investičního fondu 
na opravy sportoviště.

16. RM schvaluje v souladu s § 102 odst. 2 písm. o) záko-
na č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů, 
účetní závěrku – Mateřská škola Zvídálek příspěvková orga-
nizace k rozvahovému dni 31. 12. 2024 v předloženém znění.

17. RM schvaluje výsledek hospodaření Mateřská ško-
la Zvídálek příspěvková organizace za  rok 2024 ve  výši 
197.228,51 Kč.

18. RM schvaluje přidělení výsledku hospodaření Mateřská 
škola Zvídálek příspěvková organizace za  rok 2024 do  re-
zervního fondu organizace ve výši 177.228,51 Kč a do fondu 
odměn ve výši 20.000 Kč.

19. RM schvaluje v souladu s § 102 odst. 2 písm. o) záko-
na č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů, 
účetní závěrku – Základní umělecká škola Františka France, 
Slavkov u Brna, příspěvková organizace k rozvahovému dni 
31. 12. 2024 v předloženém znění.

20. RM schvaluje výsledek hospodaření Základní umě-
lecká škola Františka France, Slavkov u  Brna, příspěvková 
organizace za rok 2024 ve výši 485.542,11 Kč.

21. RM schvaluje přidělení výsledku hospodaření Základní 
umělecká škola Františka France, Slavkov u Brna, příspěvko-
vá organizace za rok 2024 do rezervního fondu organizace 
ve výši 485.542,11 Kč.

22. RM schvaluje v souladu s § 102 odst. 2 písm. o) zá-
kona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších před-
pisů, účetní závěrku – Dům dětí a mládeže Slavkov u Brna, 
příspěvková organizace k  rozvahovému dni 31. 12. 2024 
v předloženém znění.

23. RM schvaluje výsledek hospodaření Dům dětí a mlá-
deže Slavkov u Brna, příspěvková organizace za  rok 2024 
ve výši 53.922,43 Kč.

24. RM schvaluje přidělení výsledku hospodaření Dům dětí 
a  mládeže Slavkov u  Brna, příspěvková organizace za  rok 
2024 do rezervního fondu organizace ve výši 33.922,43 Kč 
a do fondu odměn ve výši 20.000 Kč.

25. RM doporučuje ZM v souladu s § 27 odst. 1 písm. e) 
zákona č. 283/2021 Sb., stavební zákon, ve znění pozdějších 
předpisů, projednat a  schválit Návrh zprávy o  uplatňování 
územního plánu Slavkov u  Brna obsahující návrh zadání 
změny č. 8 územního plánu Slavkov u Brna.

26. RM doporučuje ZM v souladu s §111 odst. 4 zákona č. 
283/2021 Sb., stavební zákon, ve znění pozdějších předpisů, 
rozhodnout o sloučení společného jednání a veřejného pro-
jednání změny č. 8 územního plánu.

27. RM doporučuje ZM v souladu s § 82 odst. 3 zákona č. 
283/2021 Sb., stavební zákon, ve znění pozdějších předpisů, 
stanovit, že změna č. 8 územního plánu bude pořizovaná 
s  prvky regulačního plánu (prvky prostorového uspořádání 
pro objekty bydlení – prostorové regulace) a to z důvodu, že 
návrh zadání změny územního plánu obsahuje prvky regu-
lačního plánu.

28. RM schvaluje uzavření smlouvy o  zřízení věcného 
břemene se společností EG. D, s.r.o., se sídlem Lidická 
1873/36, Černá Pole, 602 00 Brno, IČO: 21055050 týkající 
se pozemku parc. č. 2260, ostatní plocha, ostatní komuni-
kace v k.ú. Slavkov u Brna, který je v majetku města, v roz-
sahu dle geometrického plánu č. 4633-6875/2024 (stavba 
s názvem „Slavkov u B., kab. smyčka NN Ing. Ruč“) v před-
loženém znění.

29. RM schvaluje uzavření předloženého Dodatku č. 2 
smlouvy o  dílo na  stavební práce k  investiční akci „Cesta 
k  míru“ se zhotovitelem Tocháček spol. s  r.o., Slovinská 
2958/36, 612 00 Brno, IČ: 44961367.

30. RM schvaluje zahájení veřejné zakázky „Rekonstrukce 
místní komunikace ul. Polní“ dle předloženého návrhu zadá-
vací dokumentace.

31. RM doporučuje ZM schválit v souladu s ustanovením 
§ 84 odst. 2 písm. e) zákona č. 128/2000 Sb., o  obcích 
(obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, změny stanov 
obchodní společnosti Vodovody a kanalizace Vyškov, a.s., se 
sídlem Brněnská 410/13, Vyškov-Město, 682 01 Vyškov, IČ 
49454587, které tvoří přílohu tohoto usnesení.

32. RM bere na vědomí zprávu Technických služeb měs-
ta Slavkov u Brna, příspěvková organizace o čerpání Fondu 
odměn (účet 411) ve výši 200 500 Kč na odměny svých za-
městnanců v roce 2025.

33. RM bere na vědomí informaci o průzkumu trhu na vý-
běr dodavatele k zajištění externího úklidu prostor zámku.

34. RM bere na vědomí stížnost na Základní školu Komen-
ského Slavkov u Brna, příspěvkovou organizaci.

35. RM bere na vědomí zápis č. 4/2025 z jednání Školské 
rady Základní školy Tyršova Slavkov u  Brna, příspěvková 
organizace.

36. RM schvaluje zřízení přípravné třídy při Základní ško-
le Komenského Slavkov u  Brna, příspěvková organizace, 
Komenského nám. 495, Slavkov u  Brna ve  školním roce 
2025/2026.

Zápisy z jednání rady města a zastupitelstva 
Slavkova u Brna
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94. schůze RM – 14. 4. 2025
1. RM schvaluje rozpočtová opatření v předloženém znění 

v souladu s usnesením Zastupitelstva města Slavkov u Brna 
č. 282/19/ZM/2024 ze dne 16. 12. 2024, které zmocňuje 
radu města schvalovat a provádět změny rozpočtu pro rok 
2025 formou rozpočtových opatření

2. RM doporučuje ZM schválit soubor rozpočtových opat-
ření v předloženém znění

3. RM doporučuje ZM schválit čerpání Fondu správy budov 
ve výši 1.000.000 Kč na obnovu fasád Palackého nám. 89.

4. RM doporučuje ZM schválit čerpání Fondu dopravní 
infrastruktury ve výši 2.000.000 Kč na poštovné, 50.000 Kč 
na  měření Tyršova, Bučovická, 14.000.000 Kč na  rekon-
strukci ulice Polní a 12.000.000 Kč na I. etapu rekonstrukce 
Jiráskova.

5. RM doporučuje ZM schválit čerpání Fondu rezerv a roz-
voje ve výši 7.200.000 Kč na výkupy pozemků, 1.000.000 Kč 
na zvýšení kapacity toalet na zámku a 10.000.000 Kč na  I. 
etapu rekonstrukce SC Bonaparte.

6. RM doporučuje ZM schválit nabytí pozemků parc. č. 
3622/1 o výměře 410 m2 – zahrada, parc. č. 3622/3 o výmě-
ře 194 m2 – zahrada, parc. č. 3622/8 o výměře 144 m2 – za-
hrada, parc. č. 3623/6 o výměře 1183 m2 – orná půda, parc. 
č. 3623/7 o výměře 116 m2 – orná půda, vše v k.ú. Slavkov 
u Brna od paní Pavly Pečinkové PhDr. za kupní cenu ve výši 
1 500 000 Kč (733 Kč/m2). Náklady spojené s převodem ne-
movitosti hradí město. Daňové povinnosti budou splněny dle 
platných právních předpisů.

7. RM doporučuje ZM souhlasit se zveřejněním záměru 
budoucí směny části pozemku parc. č. 343/6 v k.ú. Slavkov 
u Brna o výměře cca 4 500 m2 v rozsahu dle příloh za úče-
lem vybudování a budoucího provozování zrekonstruovaného 
autobusového nádraží. 

8. RM souhlasí se zveřejněním záměru směny části po-
zemku parc. č. 1594/1 – orná půda v k.ú. Slavkov u Brna 
o výměře cca 18 m2 v rozsahu dle příloh.

9. RM souhlasí s uzavřením smlouvy o zemědělském pa-
chtu na  část pozemku parc. č. 2690/12 – zahrada v  k.  ú. 
Slavkov u Brna o výměře cca 80 m2 – zahrádku č. 21 na-
cházející se v  lokalitě Polní s  paní Evou Strouhalovou dle 
podmínek uvedených v důvodové zprávě.

10. RM souhlasí s  uzavřením smlouvy o  zemědělském 
pachtu na část pozemku parc. č. 2690/12 – zahrada v k. ú. 
Slavkov u Brna o výměře cca 80 m2 – zahrádku č. 22 nachá-
zející se v lokalitě Polní s paní Olenou Burkalo dle podmínek 
uvedených v důvodové zprávě.

11. RM souhlasí s  uzavřením předloženého dodatku č.1 
k  dohodě o  podmínkách vybudování stavby na  městském 
pozemku, spočívající v zřízení přípojky plynu s paní Veroni-
kou Chlupovou na  pozemku parc. č. 2030 v  k. ú. Slavkov 
u Brna, který je ve vlastnictví města Slavkov u Brna.

12. RM schvaluje zahájení veřejné zakázky „Rekonstrukce 
ulice Jiráskova – I. etapa“ dle předloženého návrhu zadávací 
dokumentace.

13. RM schvaluje směrnici o zadávání veřejných zakázek 
malého rozsahu v předloženém znění.

14. RM schvaluje zveřejnění výzvy k podání nabídky na ,, 
Provozovatele restaurace v  budově Společenského cent-
ra Bonaparte, Palackého náměstí č.p.126, Slavkov u Brna, 
v předloženém znění.

15. RM schvaluje zveřejnění záměru pronájmu kanceláře 
číslo 28 ve II. NP budovy Palackého náměstí č.p.89, 684 01 
Slavkov u Brna, o výměře 13 m2.

16. RM schvaluje zaslání nabídky na  placené parkování 
ve  dvorním traktu polikliniky Malinovského 551, Slavkov 
u Brna, jejím nájemcům, v předloženém znění.

17. RM bere na vědomí předloženou zprávu o činnosti od-
dělení životního prostředí za rok 2024.

18. RM bere na vědomí předloženou zprávu o činnosti ko-
mise pro životní prostředí za rok 2024.

19. RM bere na vědomí zprávu o činnosti odboru sociálních 
věcí v roce 2024 v předloženém znění.

20. RM bere na  vědomí zprávu o  činnosti senior taxi 
v předloženém znění.

21. RM schvaluje uzavření „Partnerské smlouvy“ v před-
loženém znění s  organizací Centrum pro cizince Jihomo-
ravského kraje, z.ú., se sídlem Žerotínovo náměstí 449/3, 
602 00 Brno, IČ: 17456517.

22. RM schvaluje poskytnutí individuální dotace Glit-
ter Stars, z. s., Tyršova 1106, 684  01 Slavkov u  Brna, IČ: 
22759964 ve výši 40.800 Kč.

23. RM schvaluje veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí indi-
viduální dotace v předloženém znění.

24. RM souhlasí s  uzavřením Doplňků servisních smluv 
o  provádění technické péče na  strojích XEROX typu 
WC3655x, C7025, C7025, C7025 (výrobní číslo 3718939789, 

3393157975, 3391679788, 3941939332) se společností 
SPIN SERVIS s.r.o., Škroupova 3018/62, 636  00 Brno, IČ: 
25583735 v předloženém znění.

25. RM doporučuje ZM schválit změnu č. 5 zřizovací lis-
tiny Zámku Slavkov – Austerlitz, příspěvkové organizace, 
se sídlem Palackého náměstí 1, 684 01 Slavkov u Brna, IČ: 
00373320, v předloženém znění.

26. RM schvaluje rozpočtové opatření TSMS č. 1/2025 
v předloženém znění.

27. RM schvaluje čerpání rezervního fondu ve  výši 
1.118.000 Kč na  účely v  předloženém znění (Rozpočtové 
opatření TSMS č.1/2025)

28. RM čerpání investičního fondu ve výši 6.218.478 Kč 
na nákup techniky v předloženém znění (Rozpočtové opat-
ření TSMS č.1/2025)

29. RM bere na vědomí informaci o způsobu zadání veřejné 
zakázky malého rozsahu 1. kategorie na pořízení komunál-
ního terénního vozidla (Rozpočtové opatření TSMS č.1/2025)

30. RM doporučuje ZM považovat za splněný bod 309/21 
z 21. zasedání zastupitelstva města – 24. 3. 2025. RM do-
poručuje ZM vzít na  vědomí průběžné plnění a  trvání zbý-
vajících úkolů.

31. RM schvaluje program 22. zasedání zastupitelstva 
města v předloženém znění.

95. schůze RM – 16. 4. 2025
1. RM schvaluje uzavření smlouvy na  pronájem prostor 

sloužících k  podnikání na  poliklinice ve  Slavkově u  Brna, 
suterén budovy Tyršova č.p. 324., ordinace a sesterny s pří-
slušenstvím, o  celkové výměře 41,94 m2, se společností 
Chirurgie – proktologie s.r.o., se sídlem Palackého náměstí 
č.p.77, Slavkov u Brna, PSČ 684 01, IČ: 29279356, v před-
loženém znění.

21. zasedání ZM – 24. 3. 2025
1. ZM považuje za splněný bod: 282/19 z 19. zasedání za-

stupitelstva města – 16. 12. 2024.
2. ZM bere na vědomí průběžné plnění a trvání zbývajících 

úkolů.
3. ZM bere na vědomí zápis z 16. zasedání finančního vý-

boru konaného dne 17. 3. 2025.
4. ZM schvaluje v souladu s § 84 odst. 2 písm. b) zákona č. 

128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů, účetní 
závěrku města Slavkov u Brna sestavenou k  rozvahovému 
dni 31. 12. 2024.

5. ZM schvaluje výsledek hospodaření běžného účet-
ního období města Slavkov u  Brna za  rok 2024 ve  výši 
94.347.044,43 Kč z hlavní činnosti a ve výši 367.240,81 Kč 
z vedlejší hospodářské činnosti.

6. ZM schvaluje převedení výsledku hospodaření vedlejší 
hospodářské činnosti za  rok 2024 ve  výši 367.240,81 Kč 
do Fondu vedlejší hospodářské činnosti.

7. ZM schvaluje rozdělení rozpočtového výsledku hospo-
daření města Slavkov u  Brna – převedení finančních pro-
středků ve výši 34.835.323,55 Kč do Fondu rezerv a rozvoje 
města Slavkov u  Brna, převedení finančních prostředků 
ve  výši 1.149.615,25 Kč do  Fondu dopravní infrastruktury 
a převedení finančních prostředků ve výši 2.909.677,08 Kč 
do Fondu správy budov.

8. ZM schvaluje soubor rozpočtových opatření v předlože-
ném znění

9. ZM schvaluje čerpání Fondu rezerv a  rozvoje ve  výši 
1.000.000 Kč na účelový investiční příspěvek ZS-A.

10. ZM schvaluje a) uzavření veřejnoprávní smlouvy před-
loženého znění o poskytnutí dotací na rok 2025 s poskyto-
vatelem sociálních služeb: Diecézní charitou Brno-Oblastní 
charitou Hodonín v celkové výši 1. 534 814 Kč, pro každou 
službu v konkrétní výši uvedené v  tabulce, b) uzavření ve-
řejnoprávní smlouvy předloženého znění o poskytnutí dota-
cí na  rok 2025 s  poskytovatelem sociálních služeb: PIAFA 
Vyškov, z.ú. v  celkové výši 258 446 Kč pro sociální službu 
„sociální rehabilitace“. 

11. ZM bere na vědomí zápis č. 1 z  jednání komise rady 
města pro regeneraci městské památkové zóny.

12. ZM schvaluje přijetí přislíbené dotace Minister-
stva kultury z  programu regenerace MPR a  MPZ ve  výši 
1.260.000 Kč.

13. ZM rozdělení přislíbené dotace ve  výši 1.260.000 Kč 
(dle podmínek Programu) za podmínky, že bude poskytnuta 
včetně povinného spolupodílu města jednotlivým vlastníkům 
následně: Římskokatolické farnosti Slavkov u  Brna, Mali-
novského 2, 68401 Slavkov u Brna, IČ: 61729710, ve výši 
1.010.000 Kč z Programu na Kostel Vzkříšení Páně, Slavkov 
u Brna, parc. č. 1 a parc. č. 2 r. č. 27362/7-3853, Obnova 
fasády věže kostela Vzkříšení Páně, vč. výplní otvorů, klem-
pířských prvků a s  tím souvisejících prací. Výše povinného 

spolupodílu města činí 350 000 Kč. Ing. Miroslavu Zichovi 
a Ivaně Zichové ve výši 250.000 Kč z Programu na Obytný 
dům Koláčkovo nám. č. p. 104, Slavkov u Brna parc. č. 920, 
r. č. 51120/7-9012, omítnutí poloviny zdi v  ulici Brněnská 
a celé zdi na Koláčkově nám. ( jádrová, štuková omítka včet-
ně fasádního nátěru). Výše povinného spolupodílu města činí 
52 000 Kč.

14. ZM schvaluje uzavření veřejnoprávní smlouvy o  po-
skytnutí dotace – příspěvku v  rámci Programu regenerace 
městských památkových rezervací a  městských památko-
vých zón s Ing. Miroslavem Zichem, Ivanou Zichovou dle po-
dílu odsouhlaseného v usnesení č. III, za podmínky, že dotace 
bude poskytnuta.

15. ZM schvaluje uzavření veřejnoprávní smlouvy o  po-
skytnutí dotace – příspěvku v  rámci Programu regenerace 
městských památkových rezervací a  městských památko-
vých zón s  Římskokatolickou farností Slavkov u  Brna, IČ: 
617  29  710, Malinovského 2, 684  01 Slavkov u  Brna, dle 
podílu odsouhlaseného v usnesení č. III, za podmínky, že do-
tace bude poskytnuta.

16. ZM schvaluje poskytnutí individuální dotace Křesťan-
ské mateřské škole Karolínka ve Slavkově u Brna, Malinov-
ského 280, 684  01 Slavkov u  Brna, IČ: 71341251 ve  výši 
284.200 Kč.

17. ZM schvaluje veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí indi-
viduální dotace v předloženém znění.

18. ZM schvaluje prodej části pozemku parc. č. 2647/1 – 
ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 72 m2 v k. ú. 
Slavkov u Brna v  rozsahu dle GP č. 4621-402/2024 (části 
pod písmenem a, c, e, f, h) z vlastnictví města Slavkov u Brna 
do vlastnictví paní Markéty Řehákové za kupní cenu ve výši 
216 000 Kč (3 000 Kč/m2). Náklady související s převodem 
nemovitosti (správní poplatek, geometrický plán, znalecký 
posudek) hradí kupující. Daňové povinnosti budou splněny 
dle platných právních předpisů.

19. ZM neschvaluje záměr prodeje části pozemku parc. č. 
525/1 – ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře cca 13 
m2 v k.ú. Slavkov u Brna dle předložené žádosti.

20. ZM schvaluje prodej pozemku parc. č. 2972/90 – 
ostatní plocha, manipulační plocha o výměře 80 m2 v k. ú. 
Slavkov u Brna z vlastnictví města Slavkov u Brna do vlast-
nictví společnosti Cyklo Kyjovský s.r.o., se sídlem Slovákova 
1435, 684 01 Slavkov u Brna, IČ: 09548700, za kupní cenu 
ve  výši 343 640 Kč vč. DPH (4 295,5 Kč/m2 vč. DPH). Ná-
klady související s převodem nemovitosti (správní poplatek, 
znalecký posudek) hradí kupující. Daňové povinnosti budou 
splněny dle platných právních předpisů.

21. ZM schvaluje uzavření partnerské smlouvy s obcí Kře-
novice, Školní 535, Křenovice, 683 52, IČ: 00291943 ve věci 
realizace projektu: „Cyklostezka Slavkov u Brna–Křenovice“ 
v předloženém znění.

22. ZM deleguje v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, 
písm. f) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozděj-
ších předpisů, paní Ing.  Marii Jedličkovou, místostarostku 
města Slavkov u Brna, jako zástupce a Veroniku Slámovou, 
členku rady města Slavkov u Brna, jako náhradníka tohoto 
zástupce pro případ jeho nemoci nebo pracovního zane-
prázdnění, k  zastupování města Slavkov u  Brna na  valné 
hromadě společnosti Vodovody a kanalizace Vyškov, a.s., IČ: 
49454587, konané dne 29. 5. 2025. 

23. ZM deleguje v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, 
písm. f) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozděj-
ších předpisů, paní Ing.  Marii Jedličkovou, místostarostku 
města Slavkov u  Brna, jako zástupce a  pana Bc.  Michala 
Boudného, starostu města Slavkova u Brna, jako náhradníka 
tohoto zástupce pro případ jeho nemoci nebo pracovního za-
neprázdnění, k zastupování města Slavkov u Brna na valné 
hromadě společnosti RESPONO, a. s., IČ: 49435612, konané 
dne 17. 6. 2025.

24. ZM schvaluje Obecně závaznou vyhlášku města Slav-
kov u Brna, kterou se stanoví školské obvody základních škol 
zřízených městem Slavkov u Brna a část školských obvodů 
základních škol zřízených městem, v předloženém znění.

25. ZM schvaluje Obecně závaznou vyhlášku o  nočním 
klidu v předloženém znění. 

26. ZM bere na vědomí zápis kontrolního výboru o prove-
dené kontrole v Základní škole Komenského Slavkov u Brna, 
příspěvková organizace, která se konala dne 20. 3. 2025.

Úplné znění na www.slavkov.cz
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Návrhy jak zlepšit Slavkov 
podávejte do konce dubna

Až do konce dubna (30. 4. 2025) můžete 
předkládat své návrhy na to, jak zlepšit Slav-
kov u Brna. Projekty do tzv. participativního 
rozpočtu můžete podávat přes systém PinCity. 
Přihlásit nebo registrovat se můžete na stránce 
www.nassslavkov.cz 

Návrhy musí například splňovat tato pravidla:
•  Odhadované náklady musí být doložené na-

bídkou nebo rozpočtem již zrealizovaného 
projektu a nesmí přesáhnout 500 tis. Kč.

•  Projekt musí být realizován na pozemcích 
a nemovitostech ve vlastnictví města Slav-
kov u Brna. (Vyjma zámeckého parku a alejí 
kvůli vyššímu stupni ochrany.)

•  Návrh musí respektovat územní, strategický 
plán města, předpisy a další závazné doku-
menty města.

•  Do fáze hlasování nebude postoupen projekt 
navrhující financování studie nebo projekto-
vé dokumentace.

•  Před podáním projektu si přečtěte kompletní 
pravidla na www.nasslavkov.cz – participa-
tivní rozpočet.

Jak se přihlásit do systému PinCity?
Na stránkách www.nasslavkov.cz – vlevo na-

hoře najdete ikonu Účet. Přihlaste se, nebo se 
registrujte standardním, intuitivním způsobem.

A co bude dál?
Hodnocení projektů (1.–15. května)

V tomto období budou vaše návrhy pod-
robeny hodnocení pracovní skupinou, která 

zaručí, že splňují stanovená kritéria a jsou 
v souladu s plány a předpisy města.

Hlasování (1.–30. června)
Po vyhodnocení budou vybrané návrhy 

předloženy k hlasování veřejnosti. Každý 
občan města Slavkov u Brna starší 15 let má 
právo hlasovat a využít až 3 hlasy. Hlasovat 
lze elektronicky přes systém PinCity na webu 
www.nasslavkov.cz/participativnirozpocet 
nebo písemně vhozením anketního lístku 
do sběrného boxu na infocentru.

Po vyhlášení výsledků a zahájení realizace 
vybraných projektů (1. července 2025) mů-
žeme společně sledovat postup a výsledky 
na sociálních sítích města a ve Slavkovském 
zpravodaji. Děkujeme za váš zájem a aktivní 
účast na utváření našeho lepšího Slavkova!

Veronika Slámová

Dopravní uzavírky, které ovlivní Slavkov a okolí
Květen–červenec: Rekonstrukce 
kanalizace omezí kruhovou 
křižovatku pod náměstím

V termínech 5.–11. května a 19. května–7. 
července se budou muset řidiči připravit 
na omezení na kruhové křižovatce pod ná-
městím. Uzavřen bude výjezd do ulice Slová-
kovy. K tomuto kroku musela společnost Vodo-
vody a kanalizace Vyškov přistoupit z důvodu 
rekonstrukce hlavní kanalizační stoky ve městě. 
Pro řidiče bude omezení znamenat, že do cen-
tra Slavkova nedojedou přes ulici Slovákovu. 
Ta bude po dobu rekonstrukce označena jako 
slepá. Směrem od Palackého náměstí pak bude 
možné vyjet pouze po ulici ČSA. 

A proč musí být výjezd do Slovákovy uza-
vřený? Nachází se zde totiž vstupní šachta 
do kanalizace, kde bude zřízeno staveniště, 
a tak se zde budou pohybovat pracovníci. 
Projekt zahrnuje sanaci betonové tlamové 
stoky v úseku pod kruhovou křižovatkou ulic 
ČSA a Slovákova. Páteřní stoka, vybudovaná 
v roce 1940 s profilem 2400/1520 mm, bude 
vzhledem k její délce a komplexnosti sanace 
opravována v několika fázích. V roce 2025 se 
práce zaměří na nejnáročnější úsek pod frek-
ventovanou křižovatkou v ulici ČSA. Veškeré 
sanační práce budou prováděny bezvýkopo-
vou technologií, jelikož stoku nelze odstavit 
ani přesměrovat. Během prací bude odpadní 
voda kontinuálně přečerpávána. Manipulace 
s vytěženým materiálem, betonování nového 

dna, injektáž a sanace betonových stěn vyža-
dují dostatečný pracovní prostor. Vzhledem 
k bezpečnosti pracovníků a náročnosti prová-
děných prací děkujeme za ohleduplnost a po-
chopení.

Červen–srpen: Nová křižovatka 
u Křižanovic – silnice I/50

Od 3. června až do konce srpna se budou 
muset připravit na dopravní omezení řidiči 
jedoucí do Bučovic. Silničáři spustí stavbu 
křižovatky na sinici I/50 u Křižanovic. Bě-
hem prací v Křižanovicích povede objízdná 
trasa pro vozidla do 3,5 t právě přes Slavkov 
u Brna a dále přes Nížkovice, Žarošice, Ždá-

nice a po silnici II/431 do Bučovic. Vozidla 
nad 3,5t (mj. autobusy) projedou stavbou ky-
vadlově na semafory.

Září–prosinec: Oprava mostu 
ve Slavkově u Brna

Termín zahájení avizované opravy mostu 
přes silnici I/50 ve Slavkově u Brna spustí 
Ředitelství silnic a dálnic na konci prázdnin 
a stavbu opustí až na konci roku. „Opravu 
mostu ve Slavkově začneme realizovat až 
po dokončení úpravy křižovatky v Křižanovi-
cích,“ potvrdila mluvčí ŘSD Lucie Trubelíko-
vá. Provoz na mostu bude veden kyvadlově 
a řízen semafory. vs

Výběrové řízení na provoz 
restaurace na SC 
Bonaparte

Město Slavkov u Brna vypisuje výbě-
rové řízení na nájem prostor sloužících 
k podnikání v budově Společenského cen-
tra Bonaparte. Jedná se o prostory restau-
race s barovým posezením a office, samo-
statný barový prostor, kuchyně s přilehlými 
sklady a sociální zařízení o celkové výměře 
256,67 m2. Detailní podmínky výběrového 
řízení jsou zveřejněny na úřední desce měs-
ta nebo na www.slavkov.cz – rozvoj – pro-
story k pronájmu. vs

Foto: 2x archiv MÚ
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Tyršovka má novou výdejnu jídel. 
Naobědvají se v ní děti z I. stupně

Téměř dvě stovky dětí z prvního stupně ZŠ 
Tyršova už nemusí přecházet na oběd do jí-
delny ZŠ Komenského. Z bývalého bytu škol-
níka vznikla nová výdejna a jídel, kde se na-
jednou nají téměř padesát nejmladších žáků. 
Jídlo vaří i nadále kuchařky na ZŠ Komenské-

ho, které jej také připraví do speciálních boxů 
určených na přepravu. 

„Na začátku jsme byli připraveni střídat 
děti od první do čtvrté třídy. Praxe ale uká-
zala, že zvládneme přidat i páťáky,“ potvrdil 
ředitel ZŠ Tyršova Jiří Půček. 

Nové prostory byly přebudovány tak, aby 
vznikl prostor pro jídelnu s padesáti židlemi 
a výdejnu jídel s požadovaným hygienickým 
zázemím. Využita je také menší myčka nádobí 
ze ZŠ Komenského, kterou nahradila myčka 
hrazená z dotačního projektu. vs

Výdej kompostu každou sudou 
středu v Panšule

Technické služby oznamují, že výdej kom-
postu probíhá každou sudou středu na obvyk-
lém místě – v Zámecké ulici v Panšule v čase 
od 15 do 17 hod. Větší množství prosím 
ohlaste s předstihem telefonicky na sekreta-
riátu technických služeb. Výdejní kapacita 

kompostu je omezena. Poplatek za odběr 
přesívaného kompostu při objemu 1 m3 činí 
700 Kč. 

Bližší informace na telefonních číslech: 
544 221 302, 544 220 989. Při vydatném dešti 
odběr neumožňujeme. vs

Slavkov začíná na sídlištích třídit kuchyňský odpad. 
Od podzimu spustí systém door to door

Slupky ze zeleniny, zbytky masa, sáčky 
od čaje nebo prošlé jogurty. Kuchyňský od-
pad už nemusí končit v popelnicích na komu-
nální odpad. Po úspěšném pilotním testová-
ní na sídlišti Zlatá Hora rozšířilo město sběr 
zbytků jídla na všechna sídliště – Nádražní, 
Polní, Zelnice a Komenského náměstí s ulicí 
Tyršova. Kuchyňský odpad tak může nově tří-
dit více než tisícovka domácností.

Do každé z těchto domácností roznes-
li specializovaní pracovníci na konci února 
a začátkem dubna speciální košík, dvě ba-
lení kompostovatelných sáčků a informační 
brožuru. Zároveň také ve sběrných hnízdech 
v blízkosti bytových domů přibyly speciální 
hnědé popelnice s označením kuchyňský od-
pad. Pokud vás tým nezastihnul doma, může-
te si tento set vyzvednout ve sběrném dvoře 

ve Slavkově u Brna. Kuchyňský odpad je 
následně svážen do kompostárny, kde z něj 
po hygienizaci vznikne přírodní certifikova-
ný kompost. Rozšíření projektu i svoz odpadu 
zajišťuje jednou za 14 dní svozová společnost 
RESPONO.

Jen ze Zlaté Hory, kde přes rok probíhal 
pilotní sběr, se průměrně za jeden měsíc od-
vezlo cca 800 kilogramů zbytků jídel. Jedna 
domácnost vyprodukovala cca 2,3 kilo ku-
chyňského odpadu za měsíc. Průměrně přitom 
každý Slavkovák vyprodukoval v loňském 
roce téměř 130 kilo komunálního odpadu, kte-
rý skončil ve spalovně nebo na skládce.

Třídění kuchyňského odpadu na sídlištích 
je předzvěstí velké změny, kterou město v le-
tošním roce připravuje v oblasti odpadového 
hospodářství. Město tak reaguje na zpřísňující 

se podmínky, které motivují k maximalizaci 
třídění odpadu a snižování hmotnosti komu-
nálního odpadu v běžných popelnicích. Díky 
úspěšné spolupráci obcí mikroregionu Ždá-
nický les a Politaví spustí Slavkov takzvaný 
systém door to door. Každá domácnost – 
v první fázi pouze v rodinných domech – bude 
mít možnost si zdarma převzít žluté nádoby 
na PET a modré na papír. Následně bude za-
jištěn svoz vytříděných komodit u každého 
domu. Slavkováci tak budou mít prostor třídit 
přímo doma bioodpad, PET a papír. Popelni-
ce na komunální odpad a bio budou i nadále 
sváženy jednou za 14 dní, ostatní komodity 
jednou měsíčně. Výdej popelnic bude probí-
hat o prázdninách a v září. Svoz bude spuštěn 
od října. Detailní informace budeme sdělovat 
v dalších vydáních zpravodaje. vs

Technické služby města 
Slavkov u Brna přijmou 
na letní sezónu 2025
s  nástupem od  poloviny května brigádnici 
na úklid koupaliště pro každodenní provoz včet-
ně víkendů, směny dle vzájemné domluvy
• požadujeme: svědomitost a spolehlivost
• benefit: permanentka na volné vstupy

s nástupem od června pro směnný provoz v roz-
sahu 6 hodin včetně víkendů zájemce o brigádu 
na pozici pokladní
• podmínka: věk od 18 let
• požadujeme: odpovědnost a svědomitost
• benefit: permanentka na volné vstupy

Bližší informace sdělí správce koupaliště 
na tel.: 604 128 035.

Hledáme nové vedoucí 
zájmových kroužků! 

Baví vás práce s dětmi 
a máte nadšení pro nějaký 
koníček?

Chcete předávat své zna-
losti dál a stát se inspirací 

pro mladší generaci? Přidejte se k nám jako 
vedoucí kroužku!

Hledáme šikovné a spolehlivé lidi pro 
zájmové kroužky – taneční, technické, ja-
zykové, přírodovědné nebo badatelské. Po-
kud máte vlastní nápad na kroužek, rádi si 
ho poslechneme!
Co očekáváme: nadšení pro práci s dětmi, 
zodpovědnost a kreativitu, pedagogické 
vzdělání výhodou, vhodné pro studenty 
s pedagogickým zaměřením, maminky 
na mateřské dovolené (pedagoga volného 
času – 40 hod. si můžete u nás doplnit).
Co nabízíme: smysluplnou činnost a přá-
telský kolektiv, finanční odměnu, DPČ, 
možnost realizovat vlastní nápady, zázemí 
a podporu při vedení kroužku.
Místo konání: DDM Slavkov u Brna.
Časová náročnost: 1–2x týdně odpoledne.

Ozvěte se nám na domecek@ddmslav-
kov.cz a staňte se součástí našeho týmu!

Foto: 2x archiv MÚ
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Praktici se ve Slavkově stěhovali do větších ordinací
Do nových větších ordinací se od dubna 

přestěhovali dva slavkovští praktičtí lékaři – 
MUDr. Kučerová a MUDr. Stojaspal. Vhodné 
prostory našli po bývalé základně záchranářů 
v poliklinice. Původní místa se uvolnila pro 
specialisty – v ordinaci pana doktora Stojaspa-
la bude od května působit chirurg MUDr. Vra-
spír a v prostorách po paní doktorce Kučerové 
ortoped MUDr. Langer. 

Opravené prostory nabízí lékařům nejen 
kvalitní zázemí, ale také více místa, které 
chtějí v budoucnu využít pro personální po-
sílení. Prostory po záchrance prošly komplet-
ní rekonstrukcí – nové jsou podlahy, elek-
trorozvody, klimatizace, osvětlení i zázemí. 
Modernizaci pocítí také pacienti, kteří čekají 
v nově vybudované čekárně. Do jednotlivých 
ordinací jsou zváni díky novému vyvolávací-
mu systému se čtečkou karet pojišťoven nebo 

jiných dokladů. Město má v plánu rozšiřo-
vat a modernizovat prostory na poliklinice 
i v dalších letech. Rada města schválila záměr 
na vybudování nového očního centra. I nadále 

se ale Slavkov potýká s přeplněnou kapacitou 
zejména dětských lékařů. VZP již opakovaně 
vypsala výběrové řízení na nového dětského 
lékaře. vs

Slavkováci opět uklidili Slavkov 
Dobrovolníci napříč celou republikou se 

znovu zapojili do akce Ukliďme Česko. Při-
bližně stovka se jich v sobotu 29. března sešla 
také na námětí ve Slavkově u Brna. Dorazili 
lidé z řad spolků a další obyvatelé. Na Pa-
lackého náměstí přišli hasiči, členové klubu 
seniorů, skauti, pořadatelé hodů, rybáři, spor-
tovci ale i celé rodiny, kterým není Slavkov 
lhostejný. Myslivci a zahrádkáři do svých 
„rajonů“ zavítali hned v brzkých ranních 
hodinách. Po náročné práci se většina dobro-
volníků potkala v areálu technických služeb, 
kde pro ně bylo jako poděkování připraveno 
občerstvení. 

Přestože oficiálním dnem pro uklízení byla 
sobota, desítky lidí šly sbírat odpadky a nepo-
řádek i mimo tento oficiální termín. Členové 
rybářského svazu se pustili již o týden dříve 
do úklidu kolem rybníka. V pondělí trávili 
tělesnou výchovu úklidem Svojsíkova parku 
a serpentin i studenti Střední školy Slavkov 
u Brna – Austerlitz. Nezklamal ani pan Sei-
fert, který tradičně zkrášlil zahrádkářskou 
kolonii kolem cesty na Urbánek. Pytle s od-
padky, které dobrovolníci odkládali u cest 
a křižovatek, v pondělí svezli pracovníci tech-
nických služeb. Ti také zlikvidovali několik 
nahlášených černých skládek.

Celkem občané a zaměstnanci technických 
služeb posbírali přes dvě tuny odpadu, který 
zaplnil velkoobjemový kontejner. Ten zdarma 
odvezla k likvidaci svozová společnost Re-
spono. Akci letos podpořila materiální pomo-
cí společnost SKR Stav.

O týden později pak skauti pořádali tradiční 
železnou sobotu, při které projeli traktorem 
všemi slavkovskými ulicemi, aby posbírali 
od lidí nepotřebný železný šrot. Akce pomoh-
la nejen občanům, ale i samotným skautům. 
Na práci s dětmi a osvětovou činnost si touto 
akcí „vydělali“ 60 tisíc korun. 

Všem, kterým není naše město a jeho čisto-
ta lhostejná, patří velké poděkování!

Veronika Slámová & Michal Boudný

Poplatek za komunální 
odpad

Upozorňujeme občany, že se blíží konec 
lhůty pro placení místního poplatku za ko-
munální odpad. Poplatek je nutné uhradit 
do 31. 5. 2025.
Poplatníkem poplatku je:
a)  fyzická osoba s trvalým pobytem ve 

Slavkově u Brna nebo
b)  vlastník nemovité věci zahrnující byt, 

rodinný dům nebo stavbu pro rodinnou 
rekreaci, ve které není přihlášená žádná 
fyzická osoba a která je umístěna na úze-
mí obce.
Výše poplatku pro rok 2025 je stano-

vena 1000 Kč pro dospělou osobu (od 18 
let), 500 Kč pro děti a mladistvé do 18 let. 
Od poplatku je osvobozeno dítě narozené 
v příslušném kalendářním roce.

Dále připomínáme, že splatnost místního 
poplatku za psa na rok 2025 je 30. 6.

Jak na zaplacení poplatku 
za odpad?

Elektronická platba
Platby se provádí přes stránku portal.

slavkov.cz – sekce chci zaplatit. Odkaz po-
hodlně najdete také na hlavní straně www.
slavkov.cz. 

Zadejte si Platba za komunální odpad za-
dáním rodného čísla.

Po zadání rodného čísla se vám ukážou 
údaje k platbě a variabilní číslo. Pokud 
máte poplatek již uhrazený, objeví se vám 
informace, že „Pro zadané RČ neexistu-
je žádná nezaplacená platba“. V takovém 
případě víte, že vůči městu nemáte žádné 
pohledávky.

Platba v hotovosti
Platby i předání formulářů můžete pro-

vádět na pokladně městského úřadu Palac-
kého nám. 65 ve dvoře dle provozní doby.

Provozní doba pokladny:
Pondělí 7.30–17.00 h.*

Úterý 8.00–13.00 h.*

Středa 7.30–17.00 h.*

Čtvrtek 8.00–13.00 h.*

*Polední pauza: 11.30–12.30 h.

Foto: archiv MÚ

Občerstvení pro dobrovolníky • Foto: Veronika Slámová

Sběr železného šrotu • Foto: 2x Michal Boudný
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První letošní jarmark v zámeckém parku představil 
Slavkovákům téměř sto stánků

Od sobotních ranních hodin, kdy se obloha 
ještě mračí, se návštěvníci prochází po zá-
mecké zahradě. Vstříc jim jdou vůně, chutě 
a barvy – první letošní jarmark na zámku star-
tuje a park ožívá. Celý den až do čtyř hodin 
odpoledne se zde návštěvníci prochází mezi 
stánky, vybírají si sazeničky, dekorace, ob-
lečení či vybavení do domácnosti a u toho 
ochutnávají spoustu dobrého jídla.

První letošní trhy naplánované na 12. dub-
na začínají a jak říká ředitelka slavkovského 
zámku Eva Kellner Fialová, po zimě jsou 
doprovázené hojnou účastí. V zámecké za-
hradě se letos představuje celkem 93 stánků 
s pestrým zaměřením, a to nejčastěji se saze-
nicemi. Dostat se na trh jako prodejce může 
být přitom stále náročnější. „Zájem je velký, 
často se k nám hlásí prodejci s kořením, sýry, 
a dalšími pochutinami. Obecně se ale snažíme 
mít 2–3 stánky s podobným zaměřením, nejen 
jídlem,“ dodává Kellner Fialová, která na jar-
marcích v minulých letech pracovala. Počet 
stánků se tak může pohybovat okolo 80–120 
stánků dle typu akce. 

Zájem o prodej vlastních výrobků je znát 
a zámek snaží výběrem preferovat především 
řemeslné prodejce. Mezi nimi se tak najdou 
tváře, které Slavkovští potkávají opakovaně. 
Příkladem toho je i Hana Bořecká, jež svými 
ručně vypalovanými motivy na dřevěných de-
koracích láká nejednu zákaznici ve Slavkově 
už třetím rokem. Naopak mezi prvními stán-
kaři se letos objevuje Aneta Marková na ma-
teřské prodávající dětskou módu a doplňky 
značky SOFIA made with love. „Jsem velmi 

ráda, že zde můžu být. I lidé jsou vděční, že 
si na látku, kterou používám, mohou sáhnout 
a přesvědčit se o její kvalitě na vlastní oči,“ 
říká usměvavá Aneta. Každý rok zde prodává 
i Světlana Mertová z Hodějic, z čehož největší 
zájem pozoruje u letniček a trvalek. 

Každý návštěvník si zde nachází to své. 
Mezi nimi i Lucie Uhlířová ze Slavkova, 
která si z trhů odnáší dřevěné velikonoční za-
jíčky, a také šperky. Nejvíce ji s kamarádkou 
zaujímá stánek U tří koblížků, jež svou cedulí 
slibuje „Best koblihy in Slavkov“ a dle jejích 
slov to tak opravdu je. Stánek obsluhují tři 
kluci, tatínek jednoho z nich postává opodál, 
kluky kontroluje a občas vtipně utrousí, že 
zoufale čeká, až jim dojde těsto. 

Lidé si přesto nejvíce odnáší květiny a sa-
zeničky, které, jak uvádí ředitelka Kellner Fia
lová, je stále těžší dostat na trhy z kamenných 
obchodů. „Na trhy chodíme pravidelně a ro-
diče zde vždy něco zaujme,“ říká také mladý 
student Ondřej Válka, jež si prochází stánky 
vířícím davem po boku rodičů.

Jarní trh je společně s tím Václavským po-
řádán jako samostatná akce zámku. Nejbližší 
jarmark, na který se můžete těšit je Májový 
Flerjarmark. Zde se představí originální práce 
švadlen a mimo jiné také dřevařská práce stu-
dentů ze Střední školy Slavkov – Austerlitz. 
Na akci uvidíte také už známé planety zapůj-
čené z Hvězdárny a planetária v Brně. 

Taťána Rusňáková

Zveme vás do SC Bonaparte
26. duben
DS Slavkov – premiéra komedie „Když se zhasne“
27. duben
Skupina Loudadlo, spolupracující s ČT „Veselá 
pouť – loutkové představení s Jů a Hele“
30. duben
VUS Ondráš v novém hudebně tanečním pořadu 
KARPATAMI
3. květen
LEON HENDRIX band: In The Name Of Jimi 
Tour 2025 – poslední koncert mladšího bratra Ji-
miho Hendrixe v ČR + Miloš Dodo Doležal
14. květen
„Já su já – Švanci show“ – stand up show s Pet
rem Švancarou
27. a 28. září
DS Slavkov – „Maryša“
15. říjen
Divadlo Ungelt – „Cesta k vodopádům“ – v hlav-
ní roli Jiří Langmajer
17. říjen
FLERET – vystoupení legendární kapely z Valašska
21. listopad
Divoké kočky – travesti show
13. prosinec
Vánoční koncert Martina Křížky
16. prosinec
Martin Hranáč – crazy show

Foto: Ladislav Jedlička

Foto: Veronika Slámová



10 4/2025SLAVKOVSKÝ ZPRAVODAJ – ZPRÁVY Z MĚSTSKÉHO ÚŘADU

Základní škola Komenského www.zskomslavkov.cz
Základní škola, Komenského nám. 495, 684 01 Slavkov u Brna, tel. 515 534 910, reditelka@zskomslavkov.cz

Krátké zprávy ze ZŠ Komenského
Beseda se spisovatelem

Je to krásné, když se děti začtou do knihy 
a dostanou se do říše vlastní fantazie. Naštěstí 
máme spisovatele, kteří dětem tento zážitek 
mohou poskytnout. Jedním z nich je spisovatel 
Jiří Walker Procházka, který zprostředkovává 
dětem špičková česká i světová díla v žánrech 
scifi, fantasy či hororu. Děti ZŠ Komenské-
ho měly možnost se se spisovatelem seznámit 
osobně a povídat si například o vzniku všem 
generacím známého časopisu „Čtyřlístek“. 
Dozvěděly se odpovědi na otázky týkající se 
vzniku a tvoření komiksů. Ale nejen povídání 
bylo zajímavé. Děti daly dotvářením komiksů 
na pracovních listech s obrázky život známým 
postavičkám. D’Artagnan tak například dostal 
osobitý výraz a z obrázků sršely emoce. Růz-
né situace byly podbarveny i citoslovci a tex-
ty. Ve tvořivé atmosféře tak vznikaly veselé 
a osobité obrázky. Povídání se spisovatelem 
bylo moc příjemné a probudilo u dětí chuť číst 
a u některých i tvořit.

Radmila Sitzler a Zdeňka Homolová

Putování vody
Odkud? Z kohoutků slavkovských domác-

ností, školních tříd, školních budov… Kam? 
Jaká je konečná stanice? Čistírna odpadních 
vod ve Slavkově u Brna. A právě ta byla cílem 
exkurze osmáků ZŠ Komenského uskutečněné 
v pátek 11. 4. a v pondělí 14. 4. 2025. Prohlédli 
jsme si postupně všechny nádrže a kontejnery, 
kterými voda prochází, aby byla zbavena od-
padu a kalu, ať už mechanicky či biologicky 
působením vodních bakterií. Vyčištěná pak 
proudí do řeky Litavy. „A co dál?“ zeptal se 
jeden z žáků, který byl následně pochválen 
za příhodný dotaz. Slavkov má totiž v tomto 
zvláštnost, a sice, že čistá voda je odebírána 
do jezer v areálu golfového hřiště. I další děti 
měly podnětné otázky – třeba na lapač tuku 
nebo zda kapacita čistírny pamatuje na rostou-
cí počet domácností ve městě. Pokud by dané 
téma někomu připadalo nezajímavé, zde je pár 
střípků, které nás přesvědčily o opaku. Za mě-
síc je tu vyčištěno tolik vody, jejíž objem od-
povídá slavkovskému koupališti – vynásobeno 
deseti. A chceteli usnadnit proces oddělování 

tuhého odpadu, pamatujte, že do kanalizace 
by se neměly dostat vlhčené ubrousky. Zpět 
do školy jsme se vraceli obohaceni o nevšední 
zážitek z nevšedních prostor, za který pracov-
níkům ČOV moc děkujeme. Daniela Steinerová

Sonnentor
Ve středu 9.4. a čtvrtek 10. 4. podnikli naši 

sedmáci exkurzi do malebné jihomoravské 
obce Čejkovice. Zde navštívili známou firmu 
Sonnentor – výrobnu čajů a koření. Slunečné 
ráno a dobrá nálada nás provázely od samot-
ného začátku a už během cesty autobusem 
bylo jasné, že nás čeká příjemný den plný no-
vých poznatků. Po příjezdu do areálu Sonnen-
toru nás přivítala milá průvodkyně. Provedla 
nás celou výrobou. Děti se dozvěděly mnoho 
zajímavých informací o ekologickém pěsto-
vání bylinek, o způsobu sušení i o tom, jak 
se čaje a koření balí a připravují k expedici. 
Nejvíce zaujala moderní balicí linka a velké 
zásobníky plné voňavých bylinek z různých 
koutů světa. Součástí exkurze byla i návštěva 
firemní prodejny, kde si děti mohly zakoupit 
drobné dárky pro rodiče nebo něco dobrého 
na ochutnání. Nechyběla ani ochutnávka čajů, 
která měla velký úspěch – obzvlášť oblíbený 
byl ovocný čaj s názvem „Štěstí je…“. Na zá-
věr jsme si udělali krátkou procházku a vy-
užili příjemného prostředí kolem firmy. Celá 
exkurze se velmi vydařila a domů jsme se vra-
celi plní zážitků, příjemně unavení a s voňa-
vými vzpomínkami. Tato návštěva byla nejen 
zábavná, ale i poučná – děti si odnesly nejen 
nové informace o ekologickém zemědělství 
a výrobě čajů, ale i inspiraci k zdravějšímu 
životnímu stylu. Petr Líznar

McDonald’s Cup 2025
V letošním ročníku tradičního fotbalového 

turnaje se naše družstvo umístilo na 3. místě 
v kategorii A. Turnaj je určen pro první stupeň 
ZŠ. Družstvo musí být složeno nejen z kluků, 
ale letos poprvé i z děvčat. Bronzové medaile 
si z Křenovic odvezli – Josefína Gajárková, 
David Brtník, Matyáš Florian, Denis Fuksa, 
Viktor Kraval, David Mikulka, Roman Ne-
voránek, Danil Ostrovskyi, Kryštof Slezáček, 

Tobiáš Soldán, Robin Zádrapa, Adam Žižlav-
ský. Moc gratulujeme. Petr Žižlavský

Návštěva MŠ v prvních třídách
V březnu naše první třídy navštívili před-

školáci z MŠ. Výborně se zapojili do vyučo-
vání. Hlásili se, počítali, tančili s námi i zpí-
vali za doprovodu klavíru. Někteří také velmi 
hezky a srozumitelně odpovídali na kladené 
otázky. Nakonec společně s prvňáčky řešili 
pracovní list, za který si odnesli velkou jed-
ničku. Miroslava Skokanová

Poprvé v knihovně
Městská knihovna Slavkov připravila pro 

děti projekt „Poprvé v knihovně“, do které-
ho se zapojila i naše školní družina ZŠ Ko-
menského. Paní knihovnice dětem přečetla 
veselou pohádku s poučením. Pak četly děti 
– soutěžily, kdo přečte nejvíce slov za jednu 
minutu. Také vymýšlely slova nebo celé věty 
na zadané písmenko. Za snahu všechny děti 
dostaly sladkou odměnu. Na závěr se stručně 
seznámily s historií zámku a vznikem knihov-
ny. Táňa Hašková

Svět kostiček
Děti z přípravné třídy měly možnost na-

vštívit jedinečnou výstavu s názvem „Svět 
kostiček“, která je zavedla do fascinujícího 
světa Lego stavebnic. Výstava, která se kona-
la v prostorách slavkovského zámku, nabídla 
dětem možnost vidět nejen rozmanité modely, 
ale i historické dioráma města s pohyblivým 
vláčkem. Po prohlídce zavítali kluci a holky 
do dětské herny, kde měli možnost postavit 
vlastní výtvory. Žaneta Čermáková

Výlet za odměnu
Znáte Bruno? Je to zábavní park pro děti 

v Brně. Třída 3. A tam jela za odměnu, pro-
tože vyhrála v podzimním sběru papíru. Čas 
strávený na skákací bublině, visutých prů-
lezkách, tobogánu, skluzavkách, v podzemí 
a jiných atrakcích, děti využily dokonale. Po-
chutnaly si i na dobrotách z místní restaura-
ce. Trochu zmatku nastalo při odchodu kvůli 
platebním hodinkám. Někteří prostě neznali 
tento systém. Celá výprava byla jeden velký 
zážitek. Cestovali jsme vlakem, někteří po-
prvé, trolejbusem, zpátky malý pochoďáček. 
Tentokrát i cesta byla cíl.  Jana FormánkováMcDonald’s cup 2025 • Foto: 2x archiv školy

Svět kostiček
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Krátké zprávy ze ZŠ Tyršova
McDonald’s Cup – kategorie A

McDonald’s Cup je největší školní fotba-
lový turnaj v Česku. Každoročně se do turna-
je zapojí desítky tisíc dětí z více než 2 300 
školních týmů po celé republice. Je určen pro 
fotbalisty z prvního stupně základních škol. 
Má dvě soutěžní kategorie: A (1. až 3. ročník) 
a B (4.–5. ročník). Naši reprezentanti v mladší 
kategorii obsadili druhou příčku v okrskovém 
kole těsně za vítěznými Křenovicemi. V prů-
běhu turnaje porazili ZŠ Holubice, ZŠ Otnice, 
ZŠ Komenského a remizovali s týmem Ša-
ratic. Jediného přemožitele našli v domácích 
reprezentantech. Reprezentovali: Natálie Ry-
šánková, Kryštof Bílek, Matyáš Hála, Ondřej 
Hynšt, Tobiáš Chlup, Denis Koláček, Dalibor 
Kolář, Vojtěch Konečný, Adam Koudelka, Jan 
Sobek a Vojtěch Šebela. Vedoucí mužstva: 
Michaela Švandová, trenéři z řad rodičů: Filip 
Chlup a David Ryšánek. jl

Návštěva dětí z MŠ Karolínka
Ve čtvrtek 10. dubna jsme v prvních třídách 

přivítali milou návštěvu. Děti a paní učitelky 
z MŠ Karolínka se přišly podívat za našimi 
prvňáčky. Ti jim předvedli, co se už ve ško-
le naučili – počítat, číst i psát. Děti z MŠ si 
prohlédly obě první třídy, nakoukly prvňáč-
kům do učebnic a vyzkoušely si, jak se sedí 
v opravdové školní lavici a jak se v ní pracuje. 
Na závěr hodiny školáci zazpívali písničku, 
pozdravili svoje kamarády, se kterými se třeba 
příští rok ve škole sejdou, a rozloučili se. sv

NeBezpečí na síti
Každá velká firma pravidelně školí své za-

městnance na kybernetickou bezpečnost a na-
stavuje bezpečnostní zásady pro práci v online 
prostředí. Ale nejen firmy musí být opatrné. 
Naše děti, které vyrůstají online mnohdy už 
v útlém věku, jsou těmto hrozbám vystaveny 
také. Zkušenost z prostředí nadnárodní spo-
lečnosti a správy IT pro tisíce uživatelů je ta-
ková, že nejlepší obranou je edukace a trénink 
uživatelů. Člověk se pak stává lidským štítem, 
bránící útokům v digitálním světě, které jsou 
na denním pořádku. Workshopy o kybernetic-
ké bezpečnosti pro žáky 4. a 7. tříd měly za cíl 
seznámit je s riziky online světa, ve kterém 
se děti pohybují. Mluvili jsme o phishingu, 
škodlivém softwaru a rizicích sociálních sítí, 
online her a chatování s umělou inteligencí 
i toho, co dnes už dokáže. Děti sdílely své 

zkušenosti, jako jsou ukradené účty v hrách, 
podezřelé hovory a zprávy od neznámých lidí. 
Probrali jsme také digitální stopu a důležitost 
toho, jaké informace sdílejí online nejen ve-
řejně, ale i přímo mezi sebou. Vzdělávání dětí 
o kybernetické bezpečnosti považuji za stej-
ně důležité jako u dospělých, a to nejlépe už 
od chvíle, kdy jim poprvé ukážeme, jak po-
užívat telefon, tablet nebo počítač připojený 
do internetu. Takové zařízení se pak stává 
bránou do virtuálního světa, který sice není 
reálný, ale může se riziky srovnávat s tím, že 
ponecháme dítě osudu na místě plném cizích 
lidí, kde ne každý může mít ty nejčistší úmys-
ly. David Chomča

Biologická olympiáda – vítězství 
v okresním kole

V pondělí 17. března (kategorii C – osmé 
a deváté třídy) a ve čtvrtek 10. dubna (kate-
gorii D – šesté a sedmé třídy) se naši žáci zú-
častnili okresního kola biologické olympiády. 
Téma letošního ročníku bylo „Obrana aneb 
Jak nebýt sežrán“. Soutěžilo se v tradičních 
„disciplínách“ – praktické poznávání rostlin 
a živočichů, laboratorní práce a test teore-
tických znalostí. Každý účastník okresního 
kola navíc vypracoval vstupní úkol zaměřený 
na vlastní pozorování. Školu reprezentovali 
v kategorii D: Štěpánka Chládková, Tomáš 
Janek a Jan Žůrek, všichni z třídy 7.A. V ka-
tegorii Ci: Eliška Daňková, Sofie Halíčková 
a Michaela Svobodová, všichni z třídy 8.A. 

Naši žáci prokázali mezi zástupci základ-
ních škol a gymnázií výborné biologické zna-
losti a v obou kategoriích vyhráli. V kategorii 
C zvítězila Eliška Daňková, jako třetí skon-
čila Michaela Svobodová a Sofie Halíčková 
na místě sedmnáctém. V kategorii D zvítězil 
Tomáš Janek, čtvrtá byla Štěpánka Chládková 
a na krásném pátém místě Jan Žůrek. Všem 
děkujeme za vzornou reprezentaci naší školy. 
Elišce, Míši, Tomovi a Štěpánce přejeme hod-
ně štěstí v krajském kole, kde budou reprezen-
tovat naši školu i celý okres. sf, pj

Světová náboženství a sekty
Vliv víry a náboženství v životě člověka 

a společnosti. Sekty a jejich charakteristika. 
Informativní seznámení se světovými nábo-
ženstvími s důrazem na ty, se kterými se mů-
žeme setkat v ČR. Každá forma extremismu 
je nebezpečná. Je možné vyznat se v džungli 

moderních sekt? Jsou sekty pouze nábožen-
ské? Může se stát i mně, že se stanu obětí sek-
ty? Jak se správně zorientovat? Jak důležité 
je kritické myšlení? Tohle všechno bylo té-
matem programu pro žáky devátého ročníku. 
Besedu vedl pan Mgr. František Krampota, 
lektor společnosti ACET ČR, z.s.  Ns

Velikonoční dílničky ve školní družině
Rodiče, prarodiče i sourozenci dětí ze 

školní družiny mohli 7. dubna navštívit ve-
likonoční dílničku, která se konala ve všech 
odděleních družiny. Všude byly připraveny 
pomůcky na tvorbu výrobků s motivy, které 
jsou tradiční pro tyto sváteční dny. Děti spolu-
pracovaly s dospělými, kterým se také někdy 
podařil výrobek srovnatelný s výtvorem jejich 
ratolestí. Dílnička měla velký úspěch a dou-
fáme, že zůstane každoroční tradicí veliko-
nočního vyrábění. Děkujeme za účast i kladné 
ohlasy a přejeme všem krásné velikonoční 
svátky. Vychovatelky ZŠ Tyršova

Matematická olympiáda – okresní kolo
Mladí matematikové z 6. a 8. ročníků zá-

kladních škol okresu si 2. dubna poměřili své 
síly v okresním kole předmětové olympiády 
ve Vyškově. Řešení zapeklitých příkladů se 
zúčastnili také žáci naší školy Vilma Karko-
šková, Tomáš Hala a Leonard Soták. Leonard 
obsadil 12. příčku mezi osmáky, Vilma skon-
čila na děleném devátém místě a Tomáš na dě-
lené desáté pozici v kategorii šestých tříd. 
Přestože všichni nakonec skončili mimo me-
dailové pozice, patří jim poděkování za snahu 
a úsilí při řešení příkladů a za reprezentaci 
školy. lč

Třeťáci v divadle
Ve čtvrtek 3. dubna se žáci 3. tříd vypravili 

do divadla Radost v Brně na představení Pipi 
Dlouhá punčocha. Rozpustilá copatá Pipi se 
spolu s kamarády Tomym a Anikou podívala 
do školy, na tichomořský ostrov, naučila děti 
smažit ňamňamce a zpívat píseň o strašlivých 
pirátech, poradila si s policajty i tuláky a na-
konec všechny zachránila před skutečnými 
piráty. Napínavé příběhy plné neobvyklých 
dobrodružství, písniček a radosti ze života se 
dětem velmi líbily. ps

Environmentální program pro žáky 
pátého a devátého ročníku

V pondělí 31. března v naší škole proběh-
ly přednášky o přírodě. Navštívili nás lektoři 
ze společnosti NEPZ – Nejbohatší ekosys-
témy planety Země, Milan Jeglík a Zuzana 
Koloušková (členové International ranger 
federation). Žáci 5. ročníku se seznámili 
s monitorovacím programem Oko oceánu, 
který je součástí projektu Blue Life v Kosta-
rice a zabývá se monitorováním a ochranou 
podmořského světa se zaměřením na mořské 
savce, velryby a delfíny. Pro žáky 9. roční-
ku proběhla beseda na téma Prevence en-
vironmentální kriminality. Projekt PEK se 
zaměřuje na zabraňování trestné činnosti 
v oblasti životního prostředí a ochranu volně 
žijících zvířat. sm

Úspěšný tým McDonald’s Cup • Foto: 2x archiv školy

Tomáš Janek, úspěšný v biologické i geografické olympiádě
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Při práci jsem zjistila, že člověk musí mít ostré lokty. 
S kolegy jsme byli takoví sběrači mrtvol
Dvacet let pracovala u státní policie v Brně, a to na dopravních nehodách a operač-
ním středisku JmK. Nyní ji již osmým rokem můžete zahlédnout na policejní služebně 
ve Slavkově u Brna, kde má pod palcem pětičlenný mužský kolektiv, s nímž dohlíží 
na celé město. O svých letech v roli státní policistky, ale také jako velitelky se rozpovída-
la slavkovská rodačka Radmila Fialová.

Co vás vedlo k práci u policie?
Byl to můj dětský sen. Vždy mě 

přitahovala akční a smysluplná práce, 
kde mohu pomáhat lidem a řešit složi-
té situace. Od malička jsem věděla, že 
právě tohle chci dělat.

K této profesi není nutné mít vyso-
kou školu – postačí maturita, čistý 
trestní rejstřík, fyzická a zdravotní 
způsobilost. Jak vypadá základní 
kurz v praxi?

Na vysokou školu samozřejmě jít 
můžete, ale úplně všem bez rozdílu 
platí povinnost absolvovat základní 
odbornou přípravu – kurz, který trvá 
dvanáct měsíců. Než se k němu vů-
bec dostanete, musíte projít zdravotní 
prohlídkou, splnit fyzické prověrky 
a nejdůležitější ze všeho jsou psy-
chotesty. Teprve když tohle všechno 
zvládnete, můžete nastoupit k policii. 
U nás ve Slavkově chodí na praxi stu-
denti například z vysoké školy Ambis 
nebo z vyšší odborné školy Trivis. 
Často mají představu, že s diplomem 
automaticky zamíří rovnou na krimi-
nálku nebo na vyšší pozice – ale realita je jiná. 
Po dvaceti letech ve službě vím, že to takhle 
nefunguje. Ať máte maturitu nebo vysokou, 
všichni začínají stejně.

Pak už je tedy jedno, jestli ke státní či 
městské policii, je to tak?

Ano, v zásadě je to jedno. Já osobně jsem 
měla možnost si vybrat, na jaké oddělení 
u Policie ČR bych chtěla sloužit. Vybrala jsem 
si dopravní nehodovost a rovnou jsem nastou-
pila do služby na dopravce v Brně. Jakmile 
odsloužíte určitou dobu a získáte praxi, otví-
rají se vám další možnosti, kam se posunout. 
Práce u policie je velmi rozmanitá a každý si 
může najít oblast, která mu nejvíce sedí.

Změnila se podle vašeho názoru poli-
cejní práce od doby, kdy jste nastoupila 
do služby?

Ano, změnila se výrazně. Práce je dnes 
náročnější, zejména po psychické stránce. 
Ve společnosti obecně vzrostla míra agresi-
vity a s tím se samozřejmě setkáváme i my. 
V posledních 10 až 15 letech také vnímám vý-
razný nárůst osob závislých na drogách, kteří 
dnes převažují nad těmi pod vlivem alkoholu. 
A práce s drogově závislými je mnohem slo-
žitější – často necítí bolest, hůře reagují na po-
kyny a jsou celkově méně předvídatelní. Na-
víc zde existuje i zdravotní riziko, například 
přenos infekčních nemocí, jako je žloutenka. 
Při zákrocích je třeba neustále dbát na bez-
pečnost a zároveň dodržovat všechny zákonné 
mantinely. Dnes už je běžné, že si lidé poli-
cejní zásahy natáčejí, a tak je kladen velký 

důraz na to, aby byl každý postup přesně 
podle předpisů a přiměřený situaci. Každý zá-
krok je třeba pečlivě vyhodnotit – aby obrana 
nebyla silnější než útok, který jí předcházel. 
Ve srovnání s obdobím před dvaceti lety je si-
tuace na ulici složitější a vypjatější. Člověk se 
musí naučit být pevný, důsledný a připrave-
ný – nestačí být pouze vstřícný. V některých 
situacích je zkrátka potřeba umět se prosadit 
a jednat rozhodně.

Práce na maloměstě musí být jiná než tře-
ba v takovém Brně. Jak si myslíte, že se liší?

Rozdíl je opravdu výrazný. Brno je velké 
město, kde se něco děje prakticky neustále – 
nové případy přicházejí každou chvíli. Tady 
ve Slavkově je to mnohem klidnější. Někdy 
máme jeden případ za den, jindy se celý tý-
den nic zásadního nestane. A pak přijde den, 
kdy se sejde víc událostí najednou. Je to pro-
měnlivé, ale celkově určitě méně hektické než 
ve velkém městě.

S čím jste se setkávala ve službě u státní 
policie? A jak se to liší od současné, klid-
nější práce?

Ve státní policii to byly nejčastěji dopravní 
nehody – ty člověk neovlivní a při špatném 
počasí jich bývalo opravdu hodně. S kolegy 
jsme měli, bohužel, často „štěstí“ na tragické 
případy, což bylo psychicky náročné. (Byli 
jsme takoví sběrači mrtvol.) Na operačním 
středisku to pak byla směs různorodých situací 
– od rodinných sporů, přes krádeže až po lou-
peže. Prakticky cokoliv si dokážete předsta-
vit se tam dříve nebo později objevilo. Lidé 

volali neustále, často i zbytečně, a zneužívali 
tísňovou linku. Ta práce byla hodně psychic-
ky náročná, ale také velmi pestrá. Oproti tomu 
dnes už většinu času trávím administrativou 
a do terénu se dostanu jen výjimečně.

Když říkáte, že je práce psychicky 
náročná – jak se policista vypořádává 
s vypjatými situacemi? Je k dispozici 
psycholog, nebo je to spíš individuál-
ní záležitost?

Je to hodně individuální. Když jsem 
před dvaceti lety nastupovala, pomoc 
psychologa se příliš nevyužívala. Člo-
věk se s tím musel vypořádat sám. 
Zkušeností ale přibývalo a naučíte se 
přepnout do jiného režimu – když při-
jdete na místo činu, musíte okamžitě 
začít fungovat, uvažovat a hlavně jed-
nat. Takové případy často končí u sou-
du, a je důležité nic nepodcenit. Tepr-
ve s odstupem času si člověk naplno 
uvědomí, co se vlastně stalo. Není to 
práce pro každého – je to život neustá-
le obklopený negativními situacemi. 
Dlouhodobě se v tom nedá fungovat 
bez následků.

Jak náročné jsou psychotesty, které 
jste zmínila?

Psychotesty jsou poměrně náročné. 
Trvají zhruba osm hodin a člověk je 
po nich opravdu vyčerpaný. Často má 

pocit, že už ani neví, čí je. Následuje ještě po-
hovor s psychologem, který pokládá podob-
né otázky jako testy, jen jinak formulované 
– a velmi záleží na odpovědích. Prošla jsem 
za dobu, co sloužím, už řadou psychotestů 
a díky tomu už na lidech poznám, jestli se 
na tuto práci hodí či ne. 

Jaká bývá motivace lidí, proč se rozhodnou 
pro práci policisty na klidnějším místě, 
jako je Slavkov?

U mě to byla kombinace osobních a pro-
fesních důvodů. Můj syn tehdy začal chodit 
na základní školu a po dvaceti letech u poli-
cie jsem cítila, že potřebuji klidnější režim. 
Na operačním středisku jsem sloužila ve smě-
nách – den, noc, dva dny volna, někdy i tři 
noční po sobě. Pravidelná pracovní doba 
a stabilnější prostředí pro mě v tu chvíli byly 
důležité.

Kriminalistiky jsme se lehce dotkly. 
Zvažovala jste někdy kromě vámi již 
zastávaných pozic i jiné odvětví této 
práce? Zvažovala jste někdy práci v jiných 
policejních oblastech než těch, které jste si 
už vyzkoušela?

Ano, po deseti letech strávených u doprav-
ních nehod jsem cítila, že potřebuji změnu. 
Člověk chce další profesní posun, nové vý-
zvy, naučit se něco jiného. Nastoupila jsem 
tehdy na operační středisko, kde je práce vel-
mi dynamická. Zajímala mě také kriminální 
činnost, především vyšetřování vražd. Ale 
s ohledem na rodinu a časovou náročnost této 
oblasti jsem to nakonec zavrhla.

Radmila Fialová
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Přesuny z městské policie ke státní, a na-
opak jsou běžnou praxí. Co je z vašeho 
pohledu častější a proč se to tak děje? 

Tak ze své praxe bych řekla, že většinou 
státní policisté přechází k městským. Většinou 
po letech služby, když už mají nárok na výslu-
hu. Hledají pak klidnější pracovní prostředí, 
stabilnější režim a jasně danou pracovní dobu. 
Díky předchozím zkušenostem se navíc v prá-
ci dobře orientují, což jim usnadňuje přechod.

V polovině března jste absolvovala zkouš-
ky, jsou pro každého policistu nehledě 
na funkci stejné? 

Ano, zkouška odborné způsobilosti je ze 
zákona povinná pro každého policistu – bez 
ohledu na to, zda jste řadový strážník nebo ve-
litel. Absolvuje se každých pět let. Po čtvrté 
úspěšné zkoušce už získáte certifikát na dobu 
neurčitou.

Ve zkoušce je třeba znalost zákonů, které se 
mění. Ze zákona jsou také dané pravomoci 
městské a státní policie. Ta městská jich ale 
zase tolik nemá, dalo by se to tak říci?

Dnes už bych řekla, že pravomoci městské 
policie postupně narůstají. Děje se to i kvůli 

tomu, že u státní policie je dlouhodobý ne-
dostatek lidí a část agendy se přesouvá právě 
na městskou.

Takže i u policie obecně (jak městské, tak 
státní) je nedostatek zaměstnanců?

Ano, personální podstav trápí jak státní, tak 
i městskou policii. Třeba v Brně je to dlou-
hodobý problém. Zájem o tuto práci celko-
vě klesá – často kvůli výši platu, náročnosti 
a míře zodpovědnosti. Momentálně je největší 
konkurencí armáda, která nabízí lepší finanční 
podmínky.

Přes to, že to bylo vaše vysněné povolání, 
štve vás něco na vaší práci? 

Určitě. Nejvíc asi to, že v mnoha případech 
chybí jednotnost postupů. Každé město si 
některé věci vykládá trochu jinak – co platí 
ve Vyškově, neplatí v Bučovicích. Navíc je 
stále cítit rozdíl v tom, jak se pohlíží na měst-
skou policii. Třeba během covidu jsme fun-
govali jako součást integrovaného záchranné-
ho systému, ale přístup k nám se často mění 
podle toho, jak se to zrovna hodí „nahoře“. To 
mi přijde nefér – ale bohužel je to věc, kterou 
z mé pozice neovlivním.

Co tak dělá velitelka policie ve volném 
čase? 

Ve svém volném čase se ráda věnuji čtení, 
turistice, zahrádkaření a thajskému boxu. Čtu 
různé knihy, které mě inspirují a rozšiřují ob-
zory. Ráda chodím na procházky do přírody, 
kde si užívám klid a krásu okolí. Zahrádka-
ření mě baví, dává mi radost z pěstování rost-
lin. A thajský box, který trénuji pod vedením 
skvělého trenéra Bohouše Chudáčka, mi po-
máhá zlepšovat kondici, sílu a disciplínu. vs

Kolegové z MP Slavkov • Foto: 2x archiv MÚ

Klub seniorů informuje
Tak se k vám, moji milí 

odvážní čtenáři tohoto 
sloupku, určeného pro lidi 
nabité mnohými zkuše-
nostmi a životními příběhy, 
opět po měsíční pauze vra-

cím. Naši lékaři mi rozjasnili zrak a já vidím 
svět kolem sebe jako před 75 lety. Musím jen 
dodat, že s rozumem to nehnulo. Pranostika 
v návaznosti na březen praví, „duben, ještě 
tam budem,“ tedy doma v teple, ale příro-
da to vidí jinak a hlavně naše parta chodců, 
která 9. dubna již posedmé otevřela velkým 
klíčem sedmou sezonu letního putování. Tato 
událost se tentokrát stala v restauraci U Slona 
v Němčicích nad Hanou, kam se dostali po-
mocí vlastního pohybu a s výbornou náladou 
z Doloplaz, tedy ne dle tohoto návodu, po 8 
kilometrech.

No a protože je tu jaro, i léto se kvapem blí-
ží, máme tu bohatý program s akcemi pro zá-
bavu i potěšení. Informaci o průběhu Dne zdra-

ví, který se uskutečnil 24. dubna, tedy v době 
vydávání tohoto čísla, podáme v dalším čísle. 
2. května je pro zájemce připravena návštěva 
brněnské hvězdárny s novým programem ur-
čeným pro ty, kteří se rádi dívají ke hvězdám. 
Tady je budou mít blíž. Připravuje se další 
návštěva vily Austerlitz, zajímavého objektu, 
který stojí za zhlédnutí a je dokonce v našem 
městě. Dne 6. května dodržíme tradici a navští-
víme výstavu Floria v Kroměříži a abychom 
tento den nemuseli věnovat jen utrácení, máme 
tu návštěvu zámku v Náměšti na Hané. Jako 
první nápad bylo muzeum kočárů v Čechách 
po Kosířem, ale přišli jsme pozdě a tak pro 
zájemce vybereme termín na podzim. Určitě 
nebudete zklamaní. Jako poslední tu máme při-
pravený zájezd do Prahy, kde navštívíme pro-
story senátu a ochutnáme jejich jednoduchou 
stravu. Díky patří našemu panu senátorovi Zit-
terbartovi, který se nám bude věnovat.

Závěrem tedy přeji všem našim členům 
i spřízněným duším krásné jaro a léto plné 

slunce i v duši a nebojte se přijít mezi nás 
a popovídat si nejen o radostných událostech 
a příhodách, ale i o tom co vás trápí, neb ně-
kdy stačí málo, aby se smutek stáhl a radost 
narostla. Roman, Klub seniorů

Cykloakce za poznáním 27 
obcí našeho mikroregionu 
je zahájena!

Dobrovolný sva-
zek obcí Ždánický les 
a Politaví vyhlašuje 
každoročně sportov-
ní cykloturistickou 
akci „Za poznáním svého regionu“. Úko-
lem všech, kteří se do akce zapojí, je objet 
na kole všech 27 obcí a měst našeho regi-
onu a v každé získat razítko do speciální 
„cykloprůkazky“. Kromě toho se každý 
může zapojit i do soutěže, která každoročně 
cykloakci doplňuje.

Cykloprůkazky jsou k dispozici na Infor-
mačním centru ve Slavkově u Brna nebo 
na obecních úřadech dalších obcí. V onli-
ne verzi určené k tisku jsou dostupné také 
na stránkách www.politavi.cz.

Akce probíhá vždy od jara a ukončena je 
dne 31. 8. předáním průkazek s uvedením 
jména a otištěním 27 razítek z jednotli-
vých obcí a měst svazku na obecním úřadě 
v místě startu. vsZačínáme sedmou sezónu • Foto: 2x archiv KS

Cestou do Náměště nad Hanou
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Z Mateřské školy Zvídálek
Jarní čas už k nám přichází 

konečně v plné síle. Těšíme 
se z teplého jarního sluníčka, 
probouzející se přírody a ba-
revného velikonočního obdo-
bí. Se zimou jsme se rozlou-

čili vynesením Moreny, kterou si děti samy 

vyrobily z přírodnin. Nyní už se ze všech 
tříd ozývají veselé jarní písně a říkanky. Celá 
školka má krásnou barevnou jarní výzdobu, 
kterou děti s nadšením vyráběly a malovaly.

Ve třídě Motýlků jsme se učili poznávat 
první jarní kytičky, které jsme pozorovali při 
každodenních vycházkách do přírody. Sázeli 

jsme semínka a zkoumali jejich klíčení a růst, 
zdobili jsme vajíčka, vyráběli jarní dekorace 
a seznámili jsme se s tradicemi Velikonoc. Ve-
likonoční tvoření si děti užily také na zámku, 
kde pro ně byl připraven program a zábavná 
hra v zámeckém parku.

Duben v naší školce zpestřila ukázka drav-
ců. Děti tak mohly vidět různé druhy sov 
a dravých ptáků, kteří se nám proletěli nad 
hlavami, a ukázali například jak loví svou 
potravu. Přejeme dětem i rodičům, ať si užijí 
jaro plné zábavy, zážitků a především společ-
ných vycházek do rozkvetlé přírody. 

Darina Křížová a Monika Červinková, třída Motýlků

Úspěchy cheerleadingového klubu Glitter Stars
Cheerleadingový klub Gli-

tter Stars ze Slavkova u Brna 
prožil výjimečně úspěšné jar-
ní období. Během tří soutěží 
v Bratislavě, Praze a na virtu-

ální soutěži si jeho členové vybojovali desítky 
medailí, potvrdili svou výkonnost a zároveň si 
zajistili nominaci na Mistrovství Evropy. 

Donau Cheer Open – Bratislava, 
16. března 2025

První jarní zastávkou byla mezinárodní 
soutěž Donau Cheer Open v Bratislavě. Klub 
Glitter Stars zde zazářil napříč individuální-
mi i týmovými kategoriemi a celkem získal 
10 medailí, z toho 7 zlatých. Zlato (1. místo): 
Individual Youth All Girl Advanced – Adéla 
Javůrková; Group Stunt Youth All Girl Advan-
ced – GS Dream; Group Stunt All Girl Premier 
– GS Fearless; Group Stunt Coed Premier – GS 
Flame; Partner Stunt Premier – Klára Kelna-
rová a Jiří Obsadný; Team Cheer Youth Coed 
Advanced; Double Tumbling Synchro Premier 
– Adriana Rýdlová a Jessica Cauzzo. Stříbro 
(2. místo): Individual Youth Coed Advanced 
– Vlastimil Fojt; Group Stunt All Girl Premi-
er – GS Starlight. Bronz (3. místo): Individual 
Youth Coed Advanced – Antonín Sláma.

Prague Cheer Open – Praha, 
29. března 2025 

Na konci března se tým zúčastnil prestižní 
mezinárodní soutěže Prague Cheer Open v praž-
ské hale Královka, kde dosáhl těchto výsledků: 
1. místo – Team Cheer Youth Coed Advanced; 
2. místo – Team Cheer Coed Premier.

Spring Cheer Open – virtuální soutěž 
Třetí soutěží byla Spring Cheer Open, me-

zinárodní virtuální soutěž, kde klub Glitter 
Stars opět prokázal svou všestrannost a kvali-
tu. Výsledkem byly další medailové úspěchy: 

Zlato (1. místo): Team Cheer Youth Coed 
Advanced; Team Cheer Coed Premier; Group 
Stunt Mini Intermediate – GS Mini Sparkles. 
Stříbro (2. místo): Team Cheer Mini Novi-
ce; Group Stunt Mini Intermediate – GS Ni-
ght Sky; Group Stunt Primary Median – GS 
Sparkle; Group Stunt Youth Allgirl Advanced 
– GS Dream; Group Stunt Youth Coed Advan-
ced – GS Galaxy; Group Stunt Allgirl Premier 
– GS Fearless. Bronz (3. místo): Partner Stunt 
Premier – Klára Kelnarová a Jiří Obsadný.

Díky těmto výsledkům klub Glitter Stars 
jednoznačně potvrzuje, že patří mezi špičku 
českého i evropského cheerleadingu. Za své 
výsledky si Glitter Stars vysloužili také oce-

nění v rámci okresu, stali se druhým nejlep-
ším mládežnickým sportovním kolektivem 
okresu Vyškov. Tým Youth Coed Advanced, 
který aktuálně dosahuje skvělých výsledků, 
v roce 2024 vyhrál Evropskou ligu a díky to-
muto mimořádnému úspěchu získal nominaci 
na Mistrovství Evropy 2025, které se usku-
teční koncem června ve slovinské Lublani. 
Na tento vrchol sezóny se tým poctivě a in-
tenzivně připravuje. 

Gratulujeme všem sportovcům, trenérům 
i rodičům a přejeme hodně štěstí na mistrov-
ství Evropy. AM

Vynášení Morany • Foto: 2x archiv MŠ

Team Cheer Coed Premier Team Youth • Foto: 3x archiv GS
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Vojenský umělecký 
soubor Ondráš vystoupí 
v SC Bonaparte

Na prkna SC Bonaparte se dne 
30. dubna vrací Vojenský umě-
lecký soubor Ondráš, profesio-
nální umělecké těleso zřizované 
Ministerstvem obrany ČR již 
od roku 1954. Prostřednictvím 
hudby, zpěvu a tance představuje 
divákům umělecky stylizovaný 
folklor domácích regionů Čech, 
Moravy a Slezska. Příležitostně 
se VUS Ondráš věnuje i přesa-
hům do jiných hudebnětanečních 
žánrů a tvoří autorské pořady.

K nám do Slavkova přiveze 
Ondráš novinku v podobě taneč-
něhudebního pořadu Karpatami, 
který vychází z tradičních proje-
vů lidové kultury ve vybraných 
oblastech karpatského oblouku. 
Při přípravě programu se autor-
ský kolektiv inspiroval nejen 
písňovými sbírkami, ale i archiv-
ními audiovizuálními záznamy, 
na nichž jsou zachyceny hudební 
a taneční projevy nositelů lidové 
kultury v původním prostředí.

Nechejte se okouzlit krásou 
lidových zpěvů, archaických hu-
debních nástrojů a tancem jako 
pestrou mozaikou, která vytváří 
a ctí kořeny lidové kultury.

Zveme vás na vystoupení, které 
se koná ve velkém sále Společen-
ského centra Bonaparte ve středu 
dne 30. dubna 2025 od 19 hodin. 
Vstupné v předprodeji za 190 Kč 
zakoupíte v Turistickém infor-
mačním centru nebo online 
na www.zamekslavkov.cz – 
předprodej, nebo na místě v den 
konání akce. vs

Krajská kola soutěží ZUŠ
Výsledky našich žáků v krajských kolech soutěží ZUŠ pořá-

daných MŠMT. 
Brno 14. 3. – komorní zpěv: Duo: Mariana Sušilová, Eliš-

ka Marcoňová 2. místo (K. Jiráková); Duo: Tereza Lysáčková, 
Kryštof Svoboda 3. místo (K. Jiráková).

Brno 20. a 21. 3. – sólový zpěv: Emily Partyková 1. místo 
s postupem (K. Sokolová); Kryštof Svoboda 1. místo (K. Jiráko-
vá); Amélie Partyková 2. místo (K. Sokolová).

Kuřim 28. 3. – dechové nástroje žesťové: Aleš Konečný 
2. místo trubka (M. Červinka).

Brno 31. 3. – dechové nástroje dřevěné: Vendula Dopitová 
3. místo příčná flétna (V. Šujanová); Linda Dopitová 3. místo 
příčná flétna (V. Šujanová); Julie Je-
línková 3. místo klarinet (M. Uma).

Brno 4. 4. – bicí nástroje: Mi-
kuláš Zourek 1. místo s postupem 
(J. Handrla).

Děkujeme všem soutěžícím, uči-
telům i korepetitorům za přípravu 
a krásná umístění. Postupujícím 
do ústředního kola držte pěsti spo-
lu s námi! Krajské kolo tanečního 
oboru se koná 29. 4. v Blansku.

 M. Uma

Mikuláš Zourek, 1. místo s postupem

Emily Partyková,  
1. místo s postupem

Kryštof Svoboda, 1. místo 
• Foto: 3x archiv ZUŠ

Předprodej vstupenek: 
www.zamek-slavkov.cz 
nebo přes QR kód
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Veteranfest Slavkov 2025: Stovky historických vozů 
a nově dvě hudební scény

Slavkov u Brna opět ožije vůní benzínu 
a elegancí automobilové historie. V sobotu 
28. června 2025 se zámecký park opět stane 
dějištěm Veteranfestu Slavkov – jedné z nej-
větších přehlídek historických vozidel v ČR.

Návštěvníci se mohou těšit na více než tisíc 
veteránů, stylovou atmosféru, burzu náhrad-
ních dílů, swingové tance, prvorepublikové 
dámy a nově i dvě hudební pódia. Ve spodní 
části parku zazní například slavné hity v po-
dání revivalu Elvise Presleyho.

Soutěžní kategorie
1. Automobily do roku 1953
2. Automobily 1954–1972
3. Automobily 1973–1989
4.  Automobily Youngtimer (1990–1995)
5. Traktory a pracovní stroje
6. Motocykly
7. Speciální kategorie: US cars

Praktické informace
•  Termín: Sobota 28. 6. 2025, od 7 hodin
• Místo: Zámecký park, Slavkov u Brna
•  Vstupné: na místě: 200 Kč (zlevněné 

150 Kč); v předprodeji: 160 Kč/100 Kč – 
k zakoupení do 22. 6. 2025; online: www. 

zamekslavkov.cz v sekci 
předprodej; osobně: Turistic-
ké informační centrum Slav-
kov u Brna
• Parkování: Na komunikaci 
směr Křenovice (za OC Billa)

Pro vystavovatele
• Vozidla do roku 1989
•  Vjezd 28. 6. 2025 od 6 h. 

(pátek 27. 6. 2025 od 17 
do 20 h.)

•  Řidič + 1 člen posádky mají 
vstup zdarma

Veteranfest Slavkov je oslavou technické-
ho umění, historie a designu – a letos opět 
nabídne víc než kdy dřív. Nechte se okouzlit 
elegancí minulosti a přijďte s námi prožít vý-
jimečný den plný motorů a stylu. ZS-A

Slavkov u Brna 10. května 2025 ožije řemeslem, 
vědou, trhy i moderní technikou

Řezbáři, jarmark, planety i FabLab v jeden 
den. Přijďte si užít pestrý sobotní program.

Zámek Slavkov – Austerlitz a město Slav-
kov u Brna připravilo na sobotu 10. května 
2025 bohatý program, který spojí tradiční 
řemesla, umění, vědu i moderní technologie. 
V rámci jednoho dne se zde odehraje něko-
lik atraktivních akcí, které propojí tradiční 
řemeslo, vědu, design i moderní technolo-
gie. Návštěvníci všech věkových kategorií si 
přijdou na své. Program doplňuje dvoudenní 
řezbářské sympozium, které začíná již v pátek 
9. května.

Řezbářské sympozium
Pátek 9. 5. 12–16 h. a sobota 10. 5. 9–16 h., 
severní louka parku u zámecké zdi

Dvoudenní řezbářské sympozium nabíd-
ne návštěvníkům možnost sledovat tvorbu 
uměleckých děl přímo na místě. Dva zkušení 
řezbáři zde ztvární díla na téma Cesta k míru. 
Vzniknou 4 originální sochy, část soch bude 
umístěna v zámeckém parku, další poputují 
do partnerského města Holíč, jako symbol 
propojení v rámci přeshraničního projek-
tu Cesta k míru, který je součástí programu 
Inter reg VIA SlovenskoČesko. Více o pro-
jektu Cesta k míru: slavkov.pincity.cz/projek-
ty/107cestakmiru nebo www.skcz.eu

Do řezbářských prací se zapojí také stu-
denti oboru truhlář ze Střední školy Slavkov 
– Austerlitz, jejichž práci bude rovněž možné 
sledovat v přímém přenosu.

Májový Flerjarmark
Sobota 10. 5., 9–16 h., horní část zámecké-
ho parku

Oblíbený řemeslný a designový jarmark 
nabídne rozmanitou nabídku rukodělných 
výrobků, originálních dárků i dobrot od re-

gionálních producentů. Jde o tradiční setkání 
tvůrců, tváří malých značek a milovníků po-
ctivého řemesla. Program obohatí Módní pře-
hlídky vystavovatelů v 11 a 13 hodin.

Výstava Planety na zámku
Sobota 10. 5., 9–16 h. (v případě příznivého 
počasí), spodní část zámeckého parku

Hvězdárna a planetárium Brno přiveze 
do zámeckého parku obří modely planet slu-
neční soustavy. Návštěvníci všech věkových 
kategorií se budou moci projít mezi modely, 
získat nové poznatky o vesmíru a pořídit si 
nevšední fotografie. Výstava bude přístupná 
během konání Flerjarmarku.

FabLab University kamion
Sobota 10. 5., 9–16 h., Palackého náměstí 
před radnicí

Technologická mobilní dílna FabLab Uni-

versity nabídne interaktivní expozici moder-
ních výrobních technologií, určenou zejména 
pro žáky a studenty, ale i pro širokou veřej-
nost. V kamionu si bude možné vyzkoušet 
práci s laserem, 3D tiskem či CNC frézou 
a dozvědět se více o současném světě techni-
ky a digitální výroby.

Vstup na všechny akce je zdarma
Zveme všechny, kteří si chtějí sobotu 

10. května užít aktivně, kreativně a s celou 
rodinou. Zámek Slavkov – Austerlitz i město 
Slavkov u Brna nabídnou jedinečné propojení 
řemesla, vědy, tradice a moderních technolo-
gií – vše během jednoho dne. ZS-A

Zámek Slavkov – Austerlitz www.zamek-slavkov.cz
Zámek Slavkov – Austerlitz, Palackého nám. 1, 684 01  Slavkov u Brna, tel.: 544 221 204;  info@zamek-slavkov.cz

Foto: archiv ZS-A

Foto: Filip Radosta
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Bezva Fest: zážitky pro celou rodinu
Rodinný festival Bezva Fest slaví letos 

pět let a svou narozeninovou tour doveze 
i do Slavkova. V sobotu 14. června se v zá-
mecký areál promění v obrovskou zónu plnou 
zábavy, pohybu, inspirace a společných zá-
žitků pro celou rodinu. Jedinečná festivalová 
road show nabízí více než 30 atrakcí zdarma, 
2 hudební pódia, 20 tematických zón a pest-
rý program během celého dne – to vše v ceně 
vstupenky.

„Máme připravený obrovský program pro 
všechny generace. Do zámecké zahrady Slav-
kova dovezeme například obrovskou zipline, 
horolezecku stěnu, dětské herny, sportovní 
stanoviště, kolotoče, 100metrovou dráhu, 
soutěže o čtyřkolku, hodnotné dárky pro kaž-
dé dítě a spoustu další zábavy“ říká pořadatel-
ka festivalu Adéla Marková.

Hudební hvězdy i YouTubeři v akci
Na dvou festivalových pódiích se během 

dne představí populární hudební interpreti 
– Lollipopz, Bibibum, Kája a Bambuláček, 
Matěj Plšek, Rebelky, Michal Horák, Pavel 
Callta, kteří rozezní celý areál svými největ-
šími hity. Těšit se můžete také na show a au-
togramiády oblíbených YouTuberů – vystoupí 
Tary, McCitron, Vapko, Moon, Jakub Destro, 
Hejlovec, Zovicek, Ikon i Ogy.

Festival pro nejmenší i velké
Myslíme i na nejmenší. V rámci Baby zóny 

najdou rodiče montessori hernu, přebalovací 
a kojicí koutek i prostor pro odpočinek. A pro 
všechny platí: všechny atrakce jsou zdarma 
v ceně vstupenky! Vstup pro děti do 90 cm je 
navíc zcela zdarma. ZS-A

Slavný festival Concentus Moraviae se vrací 
do Slavkova ve dvou mimořádných termínech

Hudební svátek Concentus Moraviae, který 
patří mezi nejvýznamnější festivaly klasické 
hudby ve střední Evropě, zavítá i letos do Slav-
kova u Brna. Město se opět stane dějištěm dvou 
výjimečných koncertních večerů v nádherném 
prostředí Zámku Slavkov – Austerlitz.

1. června 2025 v 19.30 h. – Rubensův 
sál Zámku Slavkov – Austerlitz

Na slavkovském zámku vystoupí meziná-
rodně uznávaný belgický soubor Het Col
lectief ve složení: Thomas Dieltjens – klavír, 

Martijn Vink – violoncello, Lore Binon – 
soprán. Koncert propojuje moderní kompo-
zice s jemnou nostalgií 20. století a přináší 
silný emocionální zážitek. Vrcholem večera 
bude zhudebněná povídka tureckého spisova-
tele Nâzima Hikmeta – surrealistický hudeb-
ní cyklus Lásky paní Čabajové, ve kterém se 
prolínají šansony a klasická hudba do osobi-
tého celku.

Vstupné: plné: 250 Kč, zlevněné (studenti, 
senioři, ZTP): 150 Kč

21. června 2025 v 19.30 h. – Zámek 
Slavkov – Austerlitz

Druhý slavkovský koncert bude patřit 

výjimečnému cembalistovi Jeanu Rondeau, 
který je rezidenčním umělcem 30. ročníku 
festivalu.

V podání tohoto charismatického francouz-
ského interpreta zazní jedno z nejzásadnějších 
děl klávesové literatury: Johann Sebastian 
Bach – Goldbergovy variace BWV 988.

Rondeau nabídne provedení v původní 
cembalové podobě, založené na Bachově 
vlastním značení a úpravách. Těšit se můžete 
na autentický a zároveň hluboce osobní pří-
stup ke slavné hudební ódě na ticho, s pro-
myšlenými pauzami a důrazem na jemnost 
výrazu.

Vstupné: plné: 300 Kč, zlevněné (studenti, 
senioři, ZTP): 200 Kč.

Festival Concentus Moraviae v roce 2025 
přináší do Slavkova špičkové interprety a je-
dinečné hudební zážitky. Nenechte si ujít 
dvě večerní setkání s krásou hudby v prosto-
rách, kde historie ožívá. Vstupenky k dostání 
na www.concentusmoraviae.cz nebo osobně 
v turistickém informačním centru ve Slavko-
vě u Brna. ZS-A

Oblíbená prohlídka „Šifra pana knížete“ nyní nově 
i v anglickém jazyce

Zámek Slavkov – Austerlitz přináší ško-
lám atraktivní novinku. Interaktivní prohlídka 
„Šifra pana knížete“, která se těší velkému 
zájmu již několik let, je nyní poprvé dostupná 
také v anglické verzi. Program je určen pře-
devším pro třídy s výukou angličtiny a před-
stavuje výjimečné spojení zábavy, historie 
a jazykového vzdělávání.

„Šifra pana knížete“ je mezi návštěvníky 
dlouhodobě oblíbená díky svému interaktiv-
nímu pojetí. Děti během prohlídky řeší hádan-
ky, šifry a záhady, přičemž se aktivně zapojují 
do děje. Program nabízí tři úrovně obtížnosti, 
takže si jej užijí mladší i starší žáci. Zážitek 
je navržen tak, aby zaujal, pobavil a zároveň 
nenásilně vzdělával.

Nová anglická verze otevírá dveře školám, 

které hledají netradiční způsob, jak u svých 
žáků podpořit jazykové dovednosti v reálném 
prostředí. Program je ideální pro školy, které 
chtějí obohatit výuku angličtiny o praktický 
a kulturní rozměr.

Speciální anglické prohlídky probíhají vý-
hradně v úterý, a to pro skupiny od 15 žáků. 
Cena za jednoho studenta činí 180 Kč. Vzhle-
dem k rostoucímu zájmu doporučujeme včas-
nou rezervaci na emailu: rezervace@zamek-
slavkov.cz.

Prohlídka v angličtině je vítaným osvě-
žením školních osnov a nabízí jedinečný 
zážitek, který nikde jinde nenajdete. Ohlas 
prvních škol svědčí o tom, že spojení histo-
rie, dobrodružství a jazykového vzdělávání je 
krok správným směrem.

Děkujeme za spolupráci Jazykové centrum 
Bučovice a Slavkov u Brna. ZS-A

Foto: archiv ZS-A

Noc kostelů i na zámku
Papež František vyhlásil rok 2025 Ro-

kem Naděje. V tomto duchu se ponese 
i tradiční Noc kostelů, která letos nese téma 
„Naděje“.

Program Noci kostelů na Zámku 
Slavkov – Austerlitz – 23. května
Zámecká hrobka v parku
Otevřena pro veřejnost od 18 do 20 h.

Zámecká kaple sv. Kříže
Otevřena od 18 do 21 h.

V čase od 19 do 19.45 h. proběhne 
v zámecké kapli koncert duchovní hud-
by v podání studentů Základní umělecké 
školy. Program bude doplněn pásmem čte-
ní z evangelií. Vstup je volný. Těšíme se 
na společné setkání v duchu naděje. ZS-A

Lore Binon a Thomas Dieltjens • Foto: archiv ZS-A

Zámecká kaple • Foto: archiv ZS-A
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Popelka na zámku
„Vážení, mé jméno je 

Dorka, žiji se svou máti 
na zámku a vede se nám 
velkolepě. Oděné v bro-
kátu a mušelínu, zdobené 
kily nejskvostnější bižuté-
rie, trávíme dny v honos-
ném sídle v lesku a třpytu.

Až do okamžiku, kdy 
se do našich životů infilt-
rovala ona. Uvěznila nás 
ve vlastním domě a in-
trikovala tam. Vůbec ne-
chtěla nic dělat. Nechtěla 
čistit komíny ani vyme-
tat pavučiny a netopýry 
z temných koutů. Nechtěla 
ani čistit latrínu. Neustále odmlouvala. Když 
jsme s máti uprchly na královský ples, a chtěli 
jsme nahlásit vše o své trýzni vladaři, hodi-
la po mě dokonce svůj skleněný škrpál. Poté 
vyfabulovala celý příběh o jejím zotročení 
a princ jí to snad uvěří nebo co?“ 

Přijďte se podívat, jak to celé bylo. Kos-

týmovaná prohlídka zámku, v neděli 25. 5. 
2025. V 13.30, 14.30 a 15.30 hodin. A děti, 
oblečte se klidně jako na ples, zámecký ples. 

Kapacita je omezená, doporučujeme zajis-
tit si vstupenky v předstihu, a to buď online 
na www.zamekslavkov.cz v sekci Předprodej 
nebo na pokladně zámku. ZS-A

Park čar a kouzel
V rámci letošních Dnů Slavkova se mohou 

děti i rodiče těšit na oblíbené dětské odpoled-
ne, které proběhne v sobotu 31. května 2025 

od 14 do 17 hodin v zámeckém parku. Akce je 
tradičně věnovaná oslavám Dne dětí a každo-
ročně přitahuje řady návštěvníků.

A jaké bude letos téma? To je hádanka pro 
vás, děti, ale malou nápovědu přece prozra-
díme – čeká vás park plný čar a kouzel. Děti 
všech věkových kategorií se mohou těšit 
na trasu se stanovišti, úkoly a zážitky, které je 
čekají na každém kroku. Program je připraven 
tak, aby potěšil jak malé, tak větší návštěvní-
ky, kteří se nebojí výzev.

Vstup na akci je volný, takže neváhejte 
a přijďte si užít kouzelné odpoledne s celou 
rodinou do zámeckého parku. ZS-A

Opravy na zámku: Projekt Cesta k míru přináší 
obnovu areálu i nové zážitky pro návštěvníky

V zámeckém areálu aktuálně probíhají re-
novace a rekonstrukce, které se týkají hned 
několika částí. Děkujeme vám za pochopení 
a trpělivost, a prosíme o zvýšenou opatrnost 
při pohybu zejména v zámeckém parku, kde 
může docházet k dočasnému omezení vstupu 
do některých míst.

Co se aktuálně opravuje?
Po zahájení opravy zámeckých fontán jste si 

mohli všimnout i stavebních prací v okolí zá-
mecké zdi. Tyto úpravy jsou součástí meziná-
rodního projektu Interreg VIA Slovensko–Čes-
ko: Cesta k míru, který propojuje dvě historicky 
významná města – Slavkov u Brna a Holíč.

O projektu Cesta k míru
Město Slavkov u Brna ve spolupráci s měs-

tem Holíč spustilo projekt Cesta k míru, 
podpořený z evropského fondu Interreg Slo-
vensko – Česko. Cílem projektu je rozvoj pře-
shraničního cestovního ruchu prostřednictvím 
obnovy památek, které souvisejí s historický-
mi událostmi po bitvě tří císařů. Právě v Ho-
líči probíhala jednání, která vedla k podpisu 
Bratislavského míru – dokumentu, jenž zna-
menal konec Svaté říše římské.

Co projekt přinese?
Více o projektu najdete zde: Cesta k míru 

na slavkov.pincity.cz. Děkujeme, že s námi 
sdílíte nadšení pro zachování kulturního dě-
dictví i jeho nové využití. Věříme, že výsled-
ky těchto prací přinesou všem návštěvníkům 
stejně velkou radost, jako nám. ZS-A

Víte, jak se z obyčejného 
občana mohl stát šlechtic?

Zámek Slavkov – Austerlitz zve všech-
ny zájemce na poutavou přednášku prof. 
PhDr. Jana Županiče, Ph.D., nazvanou 
Podnikatelská šlechta Moravy. Návštěv-
níci se dozvědí, jak mohl úspěšný pod-
nikatel v období 18. až 20. století získat 
šlechtický titul a jaké příběhy se skrývají 
za jmény rodin, které se díky podnikání do-
staly mezi tehdejší elitu.

Součástí přednášky budou i konkrétní 
osudy významných moravských podnikate-
lů, mezi nimiž nechybí ani rodina Redlicho-
vých, někdejší majitelé slavkovského cuk-
rovaru. Profesor Županič patří mezi naše 
přední odborníky na dějiny rakouské a čes-
ké šlechty a jeho přednášky jsou známé 
svou srozumitelností i hloubkou výkladu.

Přednáška se uskuteční 29. dubna v 17 
hodin v Rubensově sále slavkovského zám-
ku. Vstupné dobrovolné. ZS-A

Foto: 4x archiv ZS-A
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Poutníci naděje – Noc kostelů 
ve Slavkově v pátek 23. května

Letošní Noc kostelů se ponese v duchu na-
děje – téma, které spojuje všechny zapojené 
kostely a duchovní místa v naší zemi. Naděje 
jako světlo v nejistotě, jako opora v těžkých 
chvílích, jako síla, která nás vede dál. Stejné 
slovo – naděje – nese i hlavní myšlenku tzv. 
Svatého roku, který letos prožívá celá kato-
lická církev.

Svatý rok je zvláštní období, které se vyhla-
šuje jen jednou za několik let a zve lidi k vnitř-
ní obnově, novému začátku a otevřenosti vůči 
druhým. Může být příležitostí udělat si čas 
na ztišení, na cestu k sobě, i k tomu, co nás 
přesahuje. Právě proto se letos i naše farnost 
ve Slavkově u Brna zapojuje do Noci kostelů 
jako místo pro setkání, zastavení a načerpání. 

V páteční podvečer se chrám Vzkříšení 
Páně otevře všem, kteří chtějí nahlédnout do-
vnitř – doslova i obrazně. Od 19 do 22 hodin 
vás srdečně zveme k prohlídce kostela, která 
nebude jen architektonickým putováním, ale 
i symbolickou cestou naděje. Průvodci – naši 
Poutníci Naděje – vás provedou hlavními 
částmi chrámu a přiblíží jeho příběh i život 
farnosti.

Pro děti bude venku připraven tematic-
ký program Svatá brána otevřená, plný her 
a tvoření. Nahlédnout budete moci i na půdu, 
ke zvonům a hodinám, do míst, která běžně 
zůstávají skrytá. Atmosféru v kostele podtrhne 
hudba – zahraje a zazpívá schola rodin a zazní 
také krátký varhanní koncert. Pod širým ne-
bem vás přivítá farní kavárna, ideální místo 
pro neformální setkání, sdílení a chvíli odpo-
činku. Zároveň zde bude možné dozvědět se 
více o projektu Mary’s Meals, který podporu-
je školní stravování dětí v nejchudších zemích 
světa. Ke ztišení a rozjímání bude připraven 
prostor ve farní kapli sv. Jakuba.

Do Noci kostelů se kromě farnosti zapo-
jí také slavkovský zámek, který umožní ná-
vštěvu zámecké kaple Povýšení sv. Kříže. 
V zámeckém parku bude možné nahlédnout 
také do původní hrobky rodu Kouniců v čase 
18–20 hodin.

Celý večer nabízí možnost se na chvíli za-
stavit, nadechnout, něco nového se dozvědět 
– a třeba i něco v sobě objevit. Přijďte se po-
dívat, spočinout a staňte se alespoň na chvíli 
poutníkem naděje. Pavlína Kloudová

Výročí 2025
Přemysl Janíček, malíř, grafik, 
fotograf
100 let od narození • 28. 4. 1925 Slavkov 
u Brna–20. 1. 2009 Praha

Akademický malíř Přemysl Janíček se 
věnoval malbě i grafice. Studoval v letech 
1945–1949 Vysokou školu uměleckoprů-
myslovou v Praze pod vedením profesora 
Jana Baucha. Byl členem spolku výtvar-
níků Hollar. Patřil k silné meziválečné 
generaci českých moderních výtvarníků. 
Se svou generací sdílel Přemysl Janíček 
vliv doznívajícího expresionismu a kubi-
smu. Jeho dílo je zastoupeno v galeriích 
v České republice, v soukromých sbír-
kách v USA, Kanadě, Brazílii, Německu, 
Rakousku a ve vatikánských sbírkách. 
V létě roku 1987 vystavoval svoje obrazy 
na slavkovském zámku.

Peregrin Obdržálek, katolický 
kněz, publicista
200 let od narození • 9. 5. 1825 Slavkov 
u B.–29. 5. 1891 Břesť u Kroměříže

Na kněze vysvěcen 
v roce 1850. Zakládal 
knihovny při školách, 
zřizoval hospodářské 
spolky, záložny apod. 
Přispíval do různých 
časopisů verši a pró-
zou. Byl autorem ná-

boženských a satirických děl a humoristic-
kých povídek. Ve svých dílech užíval někdy 
také pseudonymu Pelhřim Obdržálek. 
Ve Slavkově u Brna nechal opravit kapli 
sv. Donáta a na svůj účet nechal namalovat 
obraz sv. Donáta.

Alois Procházka, učitel, archeolog, 
vlastivědný pracovník
150 let od narození • 18. 5. 1875 Lomni-
ce–16. 4. 1940 Slavkov u Brna

Po studiu na učitel-
ském ústavu v Brně 
učil mj. v Blažovicích 
(1899–1907), Kobe-
řicích (1919–1924) 
či Černčíně, později 
(1933–1935) byl řídí-
cím učitelem ve Slav-

kově u Brna, kde žil i v penzi. Společně 
s přáteli a žáky Miroslavem Chleborádem, 
Emilem Kolibabem, Františkem Kalous-
kem a Karlem Tihelkou vytvořil pozoru-
hodnou badatelskou sestavu Bučovicka 
a Slavkovska, která se prosadila na čelné 
místo v amatérské archeologii. Jejich sbírky 
tvoří dodnes významnou část sbírkových 
fondů pravěku Moravského zemského mu-
zea v Brně. Neúnavný archeologamatér 
vlastními výzkumy (do nichž investoval 
nemálo času i finančních prostředků) za-
chraňoval a získával především na Vyš-
kovsku a na Slavkovsku archeologické 
nálezy snad ze všech období pravěku. Část 
jeho sbírek skončila v muzeu ve Slavkově, 
kde v letech 1934 až 1940 stál v jeho čele. 
Nejvýznamnějším jeho dílem je monogra-
fie Gallská kultura na Vyškovsku. La Tène 
středomoravský (Slavkov u Brna 1937).

B. Maleček
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RODINNÁ OZNÁMENÍKADEŘNICTVÍ
BRNĚNSKÁ 101, SLAVKOV U BRNA

Tel. 603 904 404

Martina Sedláková

Slavkov u Brna,
Hradební 38

Poradenská kancelář
D E T O X I K A C E  O R G A N I S M U
PRODEJ
•  NOVĚ  – TESTOVÁNÍ  

NESNÁŠENLIVOSTI POTRAVIN
• strava – problém dnešní doby
• detoxikační preparáty
•  vitaminy, minerály, výrobky Aloe vera pro 

vyčerpaný organismus
•  doplňky stravy FINCLUBU dobré zdraví po celý rok
• konzultace a poradenství
• posílení imunitního systému
• pyly v ovzduší – pomoc při potížích

Zdraví je největší bohatství, které člověk má.
Marie Zdražilová – 604 994 476, Čelakovského 839, 
Slavkov u Brna, zdrazilova.m@email.cz

VZPOMÍNKA
Navečer, když slunce zemi opustilo, Tvé srdce se navždy zastavilo. Odešel jsi nám noční 

tmou věčný spánek spát, aniž jsi nám stačil sbohem dát. Utichly kroky i Tvůj hlas, vzpomínky 
i v srdci žal zůstane navždy a nikdy nezanikne.

Dne 14. května 2025 vzpomeneme 20. smutné výročí,  
kdy nás navždy opustil můj drahý manžel, pan

JAROSLAV HORÁČEK
S láskou a úctou stále vzpomíná manželka Milada, švagr, bratr s rodinou a veškeré 

příbuzenstvo. Kdo jste ho znali a měli rádi, věnujte mu vzpomínku s námi.

VZPOMÍNKA
Jak slzy se nám tlačily, jak smutný byl Tvůj pohled,  

když jsme se jednou odpoledne viděli naposled.
Dne 18. dubna 2025 uplynulo sedm let, kdy nás navždy opustil  

manžel, tatínek a dědeček, pan
JAROMÍR ESSLER

Vzpomínají a nikdy nezapomenou manželka a synové s rodinami.

VZPOMÍNKA

Dne 12. května 2025 uplyne sedm smutných let, kdy nás opustil
náš kamarád, pan

KAREL KANTOR

Vzpomínají kamarádi.

VZPOMÍNKA

Dne 20. května 2025 uplyne sedm smutných let, kdy nás navždy opustil 
milovaný manžel, tatínek, dědeček a pradědeček, pan

JIŘÍ ŘIČÁNEK
Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi. S láskou a úctou stále vzpomínají 

manželka Liba a dcery Liba, Hana a Alena s rodinami.

VZPOMÍNKA
Milovaná zůstáváš v našich srdcích.

Dne 14. dubna 2025 by oslavila 74 let  
a 29. dubna 2025 uplyne 1. rok od úmrtí paní 

ANNY HOLUBÁŘOVÉ
S láskou vzpomínají manžel a synové Laďa, Milan, Radek s rodinou 

a vnoučata Růženka, David, Tomáš, Adélka a paní Dáša.

VZPOMÍNKA

Nikdy nezapomeneme na toho, koho máme rádi…

Dne 10. května 2025 by oslavil své 85. narozeniny pan 

Ing. KAREL KRÁL, CSc.
S láskou a úctou stále vzpomínají manželka Marie a děti s rodinami.

VZPOMÍNKA
Do neznámého světa odešli jste spát, zaplakal každý, kdo měl vás rád. 

Vzpomínka na vás je stále živá – kdo v srdcích navždy žije, ten neumírá. V den 
výročí už jen květiny na hrob dáme, v srdci na vás oba věčně vzpomínáme.

Dne 1. dubna uplynulo deset let, co nás navždy opustil pan
VILÉM HOLÁSEK

Dne 28. května uplynou dva roky od chvíle, kdy nás opustila i paní 
VĚRA HOLÁSKOVÁ

S láskou a úctou vzpomíná milující rodina.

VZPOMÍNKA
„Každá hvězda na nebi je člověk, který byl natolik milován, že byl zapsán na měsíční oblohu, aby 

mohl žít věčně.“ Život, tatínku, s Tebou byl krásný, měl jsi nás všechny tolik rád… moc nám chybíš.
Dne 26. dubna 2025 uplynulo 3. smutné výročí,  

kdy nás opustil milovaný tatínek, manžel, dědeček, pan
JIŘÍ HERMAN

S láskou a úctou vzpomínají manželka Draha, děti Renata, Jirka, Marcela 
s rodinami a veškeré příbuzenstvo.

VZPOMÍNKA
Vzpomínám na brášku s modrýma očima, co uměl se na svět tak krásně smát.  

Toho těšil život, chtěl něco dokázat a za svým štěstím pořád se hnal.
Dne 11. května 2025 uplyne 12 roků, co nás navždy opustil bratr, strýc a kamarád, pan

FRANTIŠEK SLANINA
Zároveň si dne 23. května připomeneme 73. narozeniny. 

Všem, kteří i po letech nezapomněli a tiše si na něj vzpomenou,  
děkuje sestra Eva a synovec Miroslav.

NABÍDKA PRÁCE V ÚJEZDĚ U BRNA 
Firma KL Techstage a.s. se sídlem v  Újezdě u  Brna 
do nově zbudované lakovny s metodou mokrého lakování 
hledá LAKÝRNÍKA. Práce na hlavní pracovní poměr. Jed-
nosměnný provoz. Plat 35 000–45 000 Kč dle délky praxe. 
Zaměstnanecké benefity. Nástup ihned. Zájemci se mohou 
hlásit u paní Závodníkové na telefonu: 704 615 140 nebo 
e-mailu: zavodnikova@kltechstage.cz. Více informací na 
webu: kltechstage.cz/jobs/lakyrnik

www.slavkov-austerlitz.com

• Historie
• Příroda
• Smuteční oznámení
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Karolínka vítá jaro
Na konci měsíce března jsme 

spolu s dětmi otevřeli dveře 
jaru. Sledovali jsme, jak slu-
neční paprsky probouzí přírodu 
okolo nás a kochali se prvními 
jarními květinami. Pomocí lup 

jsme zkoumali život v trávě a zjišťovali, kteří 
broučci se rozhodli přivítat jaro s námi. S ces-
topisným programem o zvířatech v pralesích 
na Kostarice k nám přišel pan Jeglík. Program 
uvedl s plyšovým kamarádem ve tvaru opič-
ky. Seznámil nás s důležitými informacemi 
– jak se správně v přírodě chovat a jak se cho-
vat ke zvířatům, které žijí volně. Ukázal nám 
fotky zvířat a děti dostaly za úkol hádat jejich 
názvy. Přitom nás i rozesmál vtipnými videi 
o „tlustých“ zvířatech, a také nám vysvětlil, 
proč v přírodě nic takového nenalezneme. 
Na začátku dubna jsme s předškoláky navští-
vili základní školy Komenského a Tyršova, 
kde si pro nás paní učitelky z první třídy při-
pravily program a předvedly nám, co vše děti 
v první třídě čeká. Pro nástup do školy bude 
tato zkušenost a vzpomínka určitě podporou 
a povzbuzením. Když to zvládli naši starší 
kamarádi, zvládneme to také! Již tradičně tý-

den před květnou nedělí měly děti ve farnosti 
na starost křížovou cestu, do které jsme se za-
pojili i my. Proto si někdo do kostela nesl ká-
men, někdo panenku a někdo zase tátovu botu, 
abychom si těmito i dalšími symboly přiblížili 
dění před Velikou nocí. Byl to smysluplně 
a intenzivně strávený čas v blízkosti našeho 
Boha ve sjednocení modlitby za mír pro naše 

děti a naše rodiny. Touto cestou přejeme všem 
čtenářům požehnané a radostné svátky Veliké 
noci, kdy zvítězil Život nad smrtí, Světlo nad 
temnotou a Láska nad strachem a nenávistí.

Veronika Šlapalová a s. Josefa Jarošová,  
KMŠ Karolínka

Opustili nás
Ludmila Tesaříková (86 let) 25. 3.
Jiří Mazal (79 let) 25. 3.
Milan Uhlíř (58 let) 26. 3.
Olga Vymazalová (88 let) 8. 4.
Jana Danielová (85 let) 16. 4.

Aktuální smuteční oznámení občanů Slavko-
va najdete na www.slavkov-austerlitz.com.

RODINNÁ OZNÁMENÍ

Rodinná oznámení přijímáme od  pondě-
lí do pátku v ul. Zelnice III 1614 od 9 do 11 
a  od  13 do  16 h. Cena za  zveřejnění je 
200 Kč. Elektronicky – email info@bmtypo.cz. 
Platbu lze provést také elektronicky.

INZERCE

ŽALUZIE a  sítě proti hmyzu. L. Remiáš, 
Slavkov u Brna. Tel. 604 863 437. 
KOUPÍM jakoukoliv JAWA, SIMSON, MZ, 
ČZ, vozík PAV či motory. Tel. 723 971 027.
SHÁNÍME 2+kk/3+1 ve Slavkově. Tel.: 
778419086.
KOUPÍME dům ve Slavkově. Hotovost. T: 
778435743.

Pozvánka na slet 
čarodějnic

Slétneme se jako každoročně 30. dubna 
na hřiště u technických služeb v 17 ho-
din. Občerstvení zajištěno. Nezapomeňte 
na koště, ať ukážeme svá letecká umění.

Za TJ Sokol Marie Kostíková

Otevírací doba:
Po, St: 7–16 hod.
Út, Čt, Pá: 7–15 hod.

• ocelové profily I, IPE, U, UPE, HEA, HEB
•  profily ocelové uzavřené, čtvercové, 

obdélníkové (Jäkl)
• trubky bezešvé, svařované
•  plechy – hladké černé, slza, 

pozinkované

• ocel plochá i čtvercová, úhelníky
• ocel kruhová (tažená, válcovaná)
•  betonářská ocel – roxory, kari sítě, 

výroba třmínků
•  dělení materiálů pálením, řezáním 

pilou

BETONÁŘSKÁ OCEL A VÝROBA TŘMÍNKŮ

Areál Agrozetu
Čs. armády 1081
684 01 Slavkov u Brna

Tel.: 775 697 788, 604 272 975
milanmajek@volny.cz
www.slavkov-hutnimaterial.cz

Milan Májek

HUTNÍ MATERIÁL
přestávka 11.45–12.30 hod.

VZPOMÍNKA

Dne 30. dubna 2025 by se dožila 94 let naše milovaná maminka,  
babička a prababička, paní

JARMILA MAZALOVÁ
Vzpomínají a nikdy nezapomenou dcera Olga

a vnuk David s rodinou.

VZPOMÍNKA
Dne 13. dubna 2025 uplynulo sedm smutných let,

kdy nás navždy opustila paní
JARMILA PILÁTOVÁ

Dne 28. května 2025 tomu bude osm let, kdy nás opustil 
JAN PILÁT

S láskou vzpomínají dcera a syn s rodinami.
Kdo jste je znali, vzpomeňte s námi.

VZPOMÍNKA
Ti, které milujeme, neodcházejí, jsou vedle nás,  

stále milováni a stále chybí.
Dne 9. května 2025 uplynou 4 roky, kdy nás opustil náš milovaný 

VÁCLAV SKALIČKA
S láskou a bolestí v srdci stále vzpomíná celá rodina.

Foto: 2x archiv KMŠ

Foto: archiv autorky
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Tragický příběh Idy Spáčilové
V těchto dnech si připomínáme 80. výročí osvobození našeho města od nacistické nad-
vlády a ukončení II. světové války. Tyto události přinesly nejen obrovskou úlevu a radost 
z nově nabyté svobody, ale také smutek a bolest nad ztrátou životů více než stovky na-
šich spoluobčanů. Jako připomínku té doby přinášíme nešťastný příběh Idy Spáčilové.

Při návštěvě hřbitova ve Slavkově u Brna 
můžeme vidět na pravé straně u zdi soused-
ního domu náhrobní desku (kenotaf) s portré-
tem usměvavé díky Idy Spáčilové, která ze-
mřela v Osvětimi. Nabízí se otázka: kdo byla 
Ida Spáčilová a proč skončila v Osvětimi?

Ida Spáčilová se narodila 6. října 1912 
na Slovensku v Malých Levárech u Mala-
cek. Její otec, slavkovský rodák Julius Spá-
čil, byl s rodinou pracovně často na cestách, 
snad proto se narodila na Slovensku. Ida měla 
tři sourozence – Zdeňka, Gustava a Blanku. 
Ve Slavkově bydleli v Úzké ulici č. 647.

Od poloviny 30. let žila Ida v Ostravě, kam 
odešla pravděpodobně za prací. Zde se sezná-
mila s Arnoštem Rosenbergem, který byl ži-
dovské národnosti. Zamilovali se do sebe, ale 
vzít se nemohli, byli ještě mladí. Arnošt měl 
navíc před sebou prezenční vojenskou službu, 
kterou nastoupil v roce 1938. V řadách armá-
dy ho zastihla okupace. Ida byla v té době za-
městnána jako vedoucí prodeje prádla u firmy 
Nesselroth v Ostravě. Od července 1939 byd-
lela u své přítelkyně Heleny Karáskové, kde 
se až do října 1939 scházela se svým milým 
Arnoštem. 18. října 1939 musel Arnošt jako 
žid odejít, a to prvním transportem do tzv. pře-
školovacího tábora v polském Nisku (pozn. 
autora: akce Nisko zůstává dosud ne zcela ob-
jasněnou událostí v dějinách holocaustu. Ač-
koli tábor neměl dlouhého trvání a celá akce 
byla předčasně zrušena, vyzkoušený mecha-
nismus hromadných deportací byl nastaven. 
Eichmann si zde osvojil postupy, které potře-
boval k řízení dalších táborů, ghett a deporta-
cí.). Ida odloučení velmi těžce nesla. Arnošt 
se však po měsíci vrátil. Utekl z tábora. Ne-
mohl být bez Idy. Nějakou dobu žil nehlášen 
s Idou u Heleny Karáskové. Ale zanedlouho 
to již nebylo možné. Ida proto odvezla svého 
milého do bezpečí k otci do Slavkova, kde se 
skrýval asi měsíc a často ho navštěvovala. 

Jakmile se i ostatní židé na jaře 1940 vrátili 
z Niska po zrušení tábora, přihlásil se Arnošt, 
který se do Ostravy vrátil, k legálnímu pobytu. 
Spolu s Idou pak zažádali o povolení sňatku. 
Ale bylo už pozdě. Norimberské zákony již 
nepovolovaly sňatek „árijky“ se židem. Smí-
řili se s tím, že nedostali povolení k sňatku. 

Ida v r. 1941 změnila zaměstnání a nastoupila 
u firmy R. Kapek ve Frýdku jako vedoucí fili-
álky, kde dostala i svobodárnu. Byt u Heleny 
v Ostravě si ponechala, aby se mohla dál schá-
zet s Arnoštem.

Přišla však nová zkouška… Mluvilo se 
o transportech židů a nikdo nevěděl, kam tyto 
transporty směřují. Přicházely však hrozné 
zprávy o osudech deportovaných. 

Ida s Arnoštem uvažují o možnosti získat 
falešné doklady pro Arnošta, aby mohl prch-
nout za hranice. Někdo Idě poradil, aby se ob-
rátila se žádostí o papíry pro Arnošta na Ottu 
Rajnocha z Ostravy. Rajnoch od ní údajně při-
jal 50 000 korun a slíbil dodání falešných do-
kladů. Bohužel netušila, že Rajnoch byl spo-
lupracovníkem gestapa a Arnošta Rosenberga 
udal. Na podzimu roku 1942 byl Arnošt i se 
svým otcem zatčen. Vzápětí nato byla u He-
leny provedena domovní prohlídka. Helena se 
držela statečně a nikoho neprozradila. Pro Idu 
to byl šok, když zjistila, že byl Arnošt zatčen. 
Podle spolupracovnice z Frýdku, které se svě-
řila, měla Ida ještě možnost zabránit deportaci 
Arnošta, ale mělo to stát hodně peněz. Podle 
ní Ida žila jen záchranou Arnošta.

Asi týden po zatčení Arnošta (26. 9. 1942) 
byla podle výpovědi Heleny Karáskové 
ve svém bytě zatčena i Ida. A to pro udržování 
styku se židem a porušování nařízení o hano-
bení rasy. Za to byl jen jediný trest – trest smr-
ti. Po třech měsících po věznění v Ostravě byla 
převezena do věznice na Cejlu v Brně. Podle 
výpovědí pozdějších spoluvězeňkyň z Brna 
prosila o svobodu pro svého hocha a dokonce 
prý nabízela i svůj život. Snad se i snažila pod-
platit jednoho gestapáka. Měla též prohlásit, 
že život bez Arnošta nemá cenu. O Rajnochovi 
od ní žádná spoluvězeňkyně neslyšela.

Ida Spáčilová byla v Brně odsouzena a de-
portována do koncentračního tábora v Osvě-
timi, kde po asi šesti týdnech 19. 3. 1943 
zemřela (podle zprávy o úmrtí) na tělesnou 
slabost. O měsíc později, 20. dubna 1943, 
přišel rodičům do Slavkova z koncentračního 
tábora úmrtní list.

Arnošt Rosenberg byl deportován 20. 11. 
1942 do Terezína a odtud 20. ledna 1943 
do Osvětimi, kde zahynul.

Arnošt Rosenberg
30. 4. 1915 Ostrava–1943 Osvětim

Ida Spáčilová
6. 10. 1912 M. Leváre–19. 3. 1943 Osvětim

V Luhačovicích před válkou. Uprostřed Ida, vpravo její matka • Foto: 4x archiv B. Malečka

S poněkud s odlišnou verzí (hlavně o příči-
ně zatčení) přišel po válce její bratr Zdeněk, 
který ji v brněnském vězení často navštěvo-
val. Podle jeho verze byla Ida zapojena jako 
spojka do ilegální organizace, která zajišťo-
vala odchod některých osob do zahraničí. 
Jezdila do Petrovic a na přechodu předávala 
doklady. Zatčena byla gestapem na petrovic-
kém nádraží 26. 9. 1942. Zprvu byla vězněna 
v Ostravě, pak v Olomouci a později v Brně 
na Cejlu, kde podle výpovědi spoluvězně byla 
Němci mučena. Koncem ledna 1943 byla Ida 
deportována do Osvětimi, kde později zemře-
la. Sám Zdeněk Spáčil podle vlastní výpovědi 
tuto verzi považuje jako druhou možnou alter-
nativu. Podle něho Arnošta Rosenberga udal 
Němec Moritz König, který bydlel za okupa-
ce ve Slavkově ve Fügnerově ulici.

Otta Rajnoch, podvodník, vyděrač a kon-
fident gestapa, který má na svědomí osudy 
desítky  našich spoluobčanů, uprchl po válce 
do Ra  kouska. Podle bývalých zaměstnanců 
gestapa v Ostravě vylákal Rajnoch od židov-
ského obyvatelstva šperky a vysoké obnosy 
s tím, že je převede za hranice.

Na tragický osud Idy a Arnošta upozorni-
la svým příspěvkem Ruth Chládková na zá-
kladě vyprávění Heleny Karáskové koncem 
60. let minulého století. Článek vyšel v něko-
lika periodikách u nás i v Rakousku a podnítil 
policii k objasnění role konfidenta gestapa 
O. Rajnocha.

Je velmi důležité připomínat si tyto těžké 
doby a nepřipustit, aby se mohly někdy opa-
kovat. Bedřich Maleček
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Hudební skupina Poutníci oslaví v roce 2025 výročí
A sice 55 let od svého vzniku a toto jubi-

leum bude celoročně slavit s pořadem 55 let 
na country scéně.

Tento pořad odehraje kapela s bendžistou 
Petrem Voštou a zpěvákem Jakubem Bílým. 
To jsou ti mladší současní Poutníci. Ti starší 
současníci jsou Jan Máca, mandolína a zpěv 
a Jiří Pola – Karas, hráč na elektrický kon-
trabas, zpěvák a kapelník.

Soubor vydal za dobu své činnosti 16 alb, 
poslední nosič si kapela produkovala sama 
a jmenuje se „Stíny na střechách.“ Toto CD je 
složené z novinek, jenž napsali sami současní 
poutničtí hudebníci. Jedinou výjimkou, co se 
týče dlouhověkosti, je úvodní píseň, podle které 
se deska jmenuje. Tu otextoval pan Josef Pru-
dil, bývalý spíkr kapely a textař, který už bohu-
žel není mezi námi. K většině nových skladeb 

napsal slova na zmíněném CD textař z Trutno-
va – David Konopáč. Skupina také s příchodem 
Petra Vošty chystá nové písničky z jeho dílny.

Program poutnického oslavného vystoupe-
ní je tvořen z písní z CD ,,Stíny na střechách.“ 

Ale hlavně z poutnických hitů z nosičů, kte-
ré kapela za svou historii vydala, jako jsou 
skladby Panenka, Pojďme se napít či Hotel 
Hillary a řada jiných a které pro kapelu napsal 
její bývalý člen Robert Křesťan a současný 
kapelník Jiří Pola. Také v roce 2025 se skupi-
na bude snažit odehrát opět co nejvíce vystou-
pení jak v Česku, tak i na Slovensku či v jiné 
zahraniční zemi. Ve Slavkově u Brna ode-
hrají Poutníci pořad 55 let na country scéně 
31. května v rámci Dnů Slavkova na nádvoří 
Panského domu, kde proběhne hudební od-
poledne a Poutníci by zde měli hrát zhruba 
od 18.30 hodin. O spoustě našich písní se dá 
říct, že u nás zlidověly. A právě tyto na vás bu-
dou čekat během koncertu skupiny Poutníci.

Za kapelu vás zdraví a na koncert zve 
Jiří Pola zvaný Karas

Maryša – DS Slavkov u Brna
Nešťastný příběh 

Maryši netřeba před-
stavovat. Tuto nádhernou klasiku soubor 
bravurně zvládl a všichni jsme zapomněli, že 
vlastně sledujeme amatéry.

Postavy v inscenaci byly lidské a uvěřitel-
né, scény plné napětí. Něžné výjevy fungova-
ly jako kontrast k pochmurné příběhové linii.

Porota byla také velmi příjemně překva-
pena, a i přes značnou konkurenci ji označila 
za nejlepší Maryšu, kterou kdy viděli.

Krásná slova a nádherné ocenění 
roční práce souboru

V neděli 23. března 2025 jsme vystoupi-
li na jeviště kulturního domu v Hodoníně 
a v rámci soutěžního klání Hobblík, soutěže 
amatérských divadelních souborů, jsme ob-
drželi za inscenaci Maryša nominaci, tedy 
přímý postup, na celostátní soutěž v Mostě. 
Irena Rozsypalová obdržela cenu za režii, Mi-
lan Hrazdílek za roli Lízala, Markéta Moudrá 
cenu za roli Maryši Lízalové, Marta Šujanová 
za roli Maryši Vávrové, Ivan Marek se pro-

sadil jako Vávra a Radim Kachlíř v postavě 
Francka. Celý soubor pak obdržel cenu za in-
scenaci. A tak se vydáme reprezentovat naše 
město koncem června do Mostu. Doufám, 

že opět zaujmeme porotu, ale hlavně diváky 
v tamějším kulturním domě. Pro slavkovské 
obecenstvo plánujeme ještě opakování drama-
tu na podzim tohoto roku. Vaši divadelníci

Tak to máme za sebou…
Závodem v Nové Pace jsme zakončili 

Český pohár v zimním plavání. Bylo to cel-
kem 25 náročných závodů po celé republice 
a na Slovensku. Teplota vody se pohybovala 
v říjnu a listopadu nad 10 °C, pak šla dolů 
mezi 3–4 °C, na dlouhou dobu od prosince 
až do března se ochladila na 1–3 °C a teprve 
v půlce března pomalu nabírala na síle nad 
5 °C. Až v posledních dvou závodech jsme 

si ve vodě užili krásných 11°C. Protože se 
k tomu přidalo i teplejší jarní počasí, byly tyto 
dva závody vlastně krásným koupáním a roz-
loučením se zimou. 

Členové oddílu DZP Fides Brno, jehož jsme 
členy, získali v sezoně 2024–2025 na MS 
v Molvenu, MČR v Brně a Praze a v ČP cel-
kem 51 medailí – 20 zlatých, 22 stříbrných 
a 9 bronzových. V Českém poháru jsme také 
obhájili druhé místo v pořadí klubů. 

My Slavkováci jsme v těchto soutěžích 
medailí vybojovali dvanáct – 5 zlatých, 6 stří-
brných a 1 bronzovou. Do bojů o body letos 
ze zdravotních důvodů nezasáhla Jana Ma-
tuštíková, Jarmila Mašová stihla odplavat jen 
první půlku sezony a ani jí nedovolilo zdra-
ví ve slibně rozjetém umístění pokračovat. 
Na všechno jsme tak zůstali čtyři. 

Podrobnosti o všech našich medailích 
a úspěších jste si mohli přečíst v předcho-
zích číslech Zpravodaje, doplním jen závě-
rečné umístění slavkovských plavců v Čes-
kém poháru. Ve svých kategoriích obsadili: 

Hana Matýšková 1. místo, Vladimíra Fialová 
2. místo, Jarmila Mašová a Ivan Marek shod-
ně 4. místo, Helena Pavézková 5. místo. 

Po dlouhé sezoně bude čas na odpočinek 
a obnovení sil před dalšími závody Českého po-
háru v dálkovém plavání, ty začínají už v květ-
nu. I během nich se budeme na slavkovském 
koupališti připravovat na další zimní pohár. 

Velmi rádi bychom přivítali další zájemce 
o závody v zimním plavání. Bližší informace 
a vlastní zkušenosti vám na koupališti sdělí 
od června, kdy obvykle začíná provoz, plav-
číci, členové oddílu Fides Brno. 

Ráda ještě přidávám poděkování vedení 
města a technických služeb za podporu, mož-
nost celoročního trénování i finanční pomoc 
při pořádání říjnového závodu Českého pohá-
ru na slavkovském koupališti. Bez jejich při-
spění bychom úspěšní nebyli.

Spolu s dalšími slavkovskými zimními 
plavci přeji všem našim příznivcům slunečné 
léto a krásné plavání ve sladkých i slaných vo-
dách doma i v zahraničí. V. FialováFoto: archiv autorky

Poutníci • Foto: Bedřich Maleček

Foto: archiv DS Slavkov
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Deset let novodobé slavkovské atletiky
Roku 2010 se 

okolo nepřehléd-
nutelné postavy 
bývalého atleta 

Zdeňka Vičara vytvořila skupinka dalších 
exatletů – rodičů, se společným zájmem na-
vázat na tradici slavkovské atletiky a obnovit 
její zašlou slávu. První kroužek čítal zhruba 
15 dětí převážně přípravkového věku. Tré-
ninky tehdy probíhaly výhradně na stadion-
ku ZŠ Tyršova a v tamní tělocvičně. Kroužek 
byl v prvních letech zaštiťován slavkov-
ským Domem dětí a mládeže pod vedením 
Ivy Olejníkové. Díky podpoře DDM, měs-
ta Slavkova, drobných sponzorských darů 
a obětavé práci všech trenérů, se podařilo 
v poměrně krátké době postavit tým atletek 
a atletů, kteří začali objíždět lokální závody. 
A k překvapení všech se tito nejmenší slav-
kovští atleti rychle dokázali úspěšně pomě-
řovat s atlety z věhlasných oddílů z celé ČR. 
Snažili jsme se neusnout na vavřínech, vést 
oddíl kvalitně po sportovní stránce, budo-
vat širší svěřeneckou i trenérskou základnu, 
a neustále se rozvíjeli.

Největší zlom nastal v roce 2015. Starosta 
Michal Boudný splnil svůj předvolební slib, 
a společnými silami se podařilo přesvěd-
čit tehdejší slavkovské zastupitele, aby se 
město pustilo do totální rekonstrukce stadio-
nu se starou antukovou dráhou. Ve stejném 
roce oddíl získal oficiální právní subjektivitu 
(30. 4. 2015), se statutem zapsaného spolku 
a oficiální registrací v databázi oddílu Čes-
kého atletického svazu. Stadion se v průběhu 
následujících let zrekonstruoval do stávající 
podoby – standardní 400m ovál s tartanovým 
povrchem, s šestidráhou a sektory pro trénink 
i soutěže všech atletických disciplín. O sou-
časnou podobu stadionu, mezinárodní certi-
fikaci a správné lajnování se velkou měrou 
zasadil další z představitelů slavkovské atle-
tiky – dlouholetý úspěšný trenér a atlet Milan 
Žižlavský.

Počet členů oddílu postupně narostl 
na současných 315 atletů a funkcionářů. 
Aktivních atletů je 253 trénujících v šesti 
tréninkových skupinách od minipřípravky 
až po juniory a dospělé. V loňském roce za-
čala fungovat i družstva mužů a žen, kteří 

se úspěšně účastní atletické II. ligy. Oddíl 
má osmnáct vyškolených trenérek a trenérů 
a více jak tři desítky vyškolených rozhod-
čích. Díky tomu se podařilo ve Slavkově 
v uplynulých letech uspořádat dvě úspěšná 
mistrovství republiky a bezpočet dalších at-
letických závodů a mítinků. V letošním roce 
nás čekají dva pořadatelské vrcholy – tím 
prvním je Mistrovství JMK ve vícebojích 
mladšího žactva – 8. května, druhým bude 
Mistrovství JMK jednotlivců mladšího žac-
tva – 25. května.

Za posledních deset let se slavkovským 
atletickým reprezentantům podařilo získat 
celkem sedmnáct medailí z mistrovství repub-
liky, z toho 6 titulů mistra ČR. Nejúspěšnější-
mi medailisty jsou naši vrhači Marek Hrubý 
(2005) a Jan Fiala (2006), kteří dohromady 
získali 10 medailí z MČR ve vrhu koulí, Ma-
rek navíc přidal 2 cenné kovy v hodu diskem. 
Daří se také výškařům Antonínu Havrdovi 
(2008) a Arnoštu Urbanovi (2007). Posled-
ním medailistou z letošního MČR v hale – 
a rovnou zlatým – je Adam Konečný (2010) 
– v prestižním disciplíně běhu na 60 m.

Nikdy jsem si ani ve snu nepředstavoval, 
kam až se slavkovská atletika za těch „pár“ 
let dostane. I když jsem měl v rámci rozvo-
je klubu stanovené krátkodobé, i středně až 
dlouhodobé cíle, takový vývoj, skrznaskrz 
protkaný samými úspěchy našich svěřenců, 
je pro mě stěží uvěřitelný. Obrovský dík pa-
tří všem trenérkám a trenérům, kteří ve slav-
kovské atletice působí, anebo působili. Jen 
díky vám se podařilo oddíl takhle vytáhnout 
a přivést k atletice takový počet dětí! V ne-
poslední řadě patří poděkování všem rodi-
čům, kteří k atletice děti vedou, a obzvláště 
těm, kteří se podílí na zajištění hladkého 
průběhu všech závodů, které ve Slavkově 
pořádáme. Tyto úspěchy by však byly jen 
stěží možné bez kontinuální podpory měs-
ta Slavkov u Brna a darů a sponzorských 
příspěvků lokálních slavkovských i jiných 
firem – děkujeme! 

Chtěl bych touto cestou také poděkovat 
všem atletům – ať už stávajícím, nebo těm 
bývalým. Za snahu, sportovní nasazení, 
a spoustu radosti, kterou nám jejich výkony 
sportovní růst neustále přináší! Věřím, že 

kaž dému, kdo si atletikou prošel, dala spor-
tovní průprava něco prospěšného do života. 
Děti se učí systematičnosti v přípravě, cíle-
vědomosti, musí se vyrovnat i s neúspěchy 
a porážkami. To vše jim pomůže na jejich 
cestách životem. 

Osobně bych chtěl vyjádřit největší díky 
a uznání člověku, který mě s nabídkou podílet 
se na vzkříšení a chodu slavkovské atletiky 
oslovil – Zdeňku Vičarovi. Bez jeho vstupní-
ho elánu, nadšení pro sport a obrovských at-
letických i pedagogických zkušeností, by nic 
z výše uvedeného nevzniklo! Jakub Navrátil

Jak nevybuchnout? Vyrovnejte energii zavčas!
Po práci, kde řešíme projekty a úkoly, ješ-

tě cestou nakoupíme, vyřídíme, co je třeba, 
a doma stačí první „Mami/tati, miláčku, kde 
je…“ – a bum, vybouchne to. A většinou to 
odnesou ti, co za to nemůžou. Znáte to taky?

Můžeme to změnit! Zastavte se a zamyslete 
se: Co mě vyčerpává? Co mě dobíjí? Pomů-
že třeba krátká pauza – napít se vody, otevřít 
okno, projít se před domem.

A pak je tu Yuen metoda, která jde 
do hloubky. Pomáhá najít, kde nám energie 
stagnuje, posílit slabá místa a vyrovnat tělo, 
mysl i ducha – i v těžkých situacích, které tr-
vají roky. Klienti mi říkají: „Cítím klid a sta-
bilitu – žádné výbuchy.“

Výzva pro vás: Vyzkoušejte dnes večer jed-
noduchý způsob – udělejte si 5minutovou pau-

zu, zhluboka dýchejte a to, co vás tíží, nechte 
odejít. Tip z Yuen metody: Sedněte si, zavřete 
oči, představte si, co vás tíží, jako těžký kámen 
na hrudi, a pak si představte, že ho vymažete 
– jako když setřete tabuli. Jak se cítíte? Na-
pište mi svůj zážitek na pavla@blackmore.cz 
– a pojďme pracovat s energií moudře!

Zvu vás, abyste se zastavili a zažili okamži-
tou a trvalou změnu. Objevte energii, odva-
hu, bezpodmínečnou lásku a jasnost. Najděte 
svou cestu k radosti a klidu. 

Moje práce pomáhá odstraňovat fyzické 
potíže (bolest, únava, nespavost), emoční blo-
ky (stres, úzkost, strachy) a překážky ve vzta-
zích a vede vás k naplnění a hojnosti.

www.pavlablackmore.com
Pavla BlackmorePavla Blackmore • Foto: archiv autorky
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Blahopřání panu  
Aloisi Štěrbovi 
k životnímu jubileu

Dne 26. dubna 
2025 se dožívá 
významného ži-
votního jubilea – 
krásných 90 let – 
pan Alois Štěrba, 
dlouholetý před-
seda Sportovního 
klubu Slavkov 
u Brna.

Pan Štěrba zasvětil velkou část svého ži-
vota práci pro slavkovský sport. Pod jeho 
vedením klub zažil mnoho úspěšných let 
a rozvoje, a to nejen po sportovní stránce, 
ale i v oblasti výchovy mládeže a budová-
ní klubového zázemí. Jeho oddanost, elán 
a schopnost stmelovat lidi kolem společné-
ho cíle jsou dodnes inspirací pro všechny, 
kteří v klubu působí.

Za vše, co pro SK Slavkov u Brna i pro 
celé sportovní dění ve městě vykonal, mu 
patří obrovské poděkování, uznání a re-
spekt.

Do dalších let přejeme panu Štěrbovi 
především pevné zdraví, radost z rodiny 
i z klubového života, který s ním bude na-
vždy neodmyslitelně spojen.

S úctou a vděčností
Sportovní klub Slavkov u Brna

Alois Štěrba
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Jaké jsou zkušenosti klientů s novým domovem 
seniorů u Brna?
Už půl roku je v provozu seniorská Rezi-
dence Cézava v Újezdu u Brna. V mnohém 
se liší od klasických domovů důchod-
ců. Jaké jsou zkušenosti klientů, kteří 
v Cézavě bydlí? Zeptali jsme se ředitelky 
Rezidence, paní Dany Maštové.

V čem tkví největší rozdíly mezi Céza-
vou a zavedenou představou o domově 
důchodců? 

Hlavní rozdíl je v tom, že namísto byd-
lení v pokoji s někým cizím, u nás lidé žijí 
ve vlastním bytě – 1+kk nebo 2+kk. Mají tak 
své soukromí, ale zároveň žijí ve společném 
domě, kde mohou navazovat přirozené vzta-
hy. Bydlení u nás je ideální pro soběstačné se-
niory, kteří už nechtějí být doma sami. Osob-
ně vidím ještě jeden důležitý rozdíl: když 
klienti přijdou na první prohlídku, vidím, jak 
se k nám začínají těšit.

Co vnímají vaši klienti jako největší přínos 
Cézavy?

Často zmiňují pocit bezpečí. Každý může 
mít své nouzové tlačítko, kterým lze kdykoli 
přivolat pomoc. Kdo potřebuje, tomu zajistí-
me pečovatelskou službu přímo v bytě. Klien-
ti mi říkají, že si konečně můžou oddechnout 
– vědí, že kdyby se jim cokoliv stalo, nejsou 
na to sami. Navíc máme celý areál monitoro-
vaný kamerami a do části bydlení je střežený 
přístup, takže klienti se cítí bezpečně i po této 
stránce. 

Nabízíte také společenský program. Jaký 
má mezi klienty ohlas? A daří se tak překo-
návat i samotu, typickou pro stáří?

Každý týden máme dvě až tři akce – od cvi-
čení pro seniory a tréninku paměti až po tvo-
řivé dílny nebo oblíbený kurz háčkování. 
Klienti si užívají i cestovatelské přednášky 
nebo koncerty. Všechny akce jsou dobrovolné 
a často pomohou prolomit ledy a navázat nová 

přátelství. Kromě organizovaných programů 
máme i volně přístupné společenské místnosti 
a knihovnu, kde si klienti půjčují knihy nebo 
hrají deskové hry. Velkým lákadlem je naše 
kavárna s domácími zákusky, kam si klienti 
rádi zajdou nejen na kávu, ale i na příjemné 
setkání. Jakmile se oteplí, ožije i naše zahrada 
se zvýšenými záhony pro klienty, kteří rádi 
zahradničí. Každý si u nás najde svou cestu 
– někdo vyhledává společnost, jiný si užívá 
soukromí. A je krásné sledovat, jak u nás kli-
enti i ve stáří rozkvetou.

Jak klienti zvládají stěhování do nového 
domova? Přeci jen je to zásadní životní 
změna.

Zjistili jsme, že řadu seniorů od přestěhová-
ní odrazuje samotná složitost procesu – co si 

zabalit, jak vše přestěhovat, co s bytem. Proto 
teď nabízíme pomoc se stěhováním na míru. 
Pomůžeme vše zařídit – od balení po pronájem 
či prodej nemovitosti. Každý klient má jinou 
situaci a my můžeme pomoct individuálně.

Máte ještě místo pro nové klienty?
Ano, ale zájem roste. Hodně lidí, kteří si 

Rezidenci prohlédli začátkem zimy, se teď 
začíná rozhodovat. Pokud to takto půjde dál, 
brzy budeme muset zavést pořadník. Takže 
pokud někdo uvažuje o změně, doporučuji ne-
čekat a ozvat se nám hned. 

Více informací najdete na
www.rezidencecezava.cz nebo 
na telefonu +420 720 777 999.
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Ředitelka Dana Maštová v bytě 1+kk

Rezidence Cézava • Foto: 2x archiv REC
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Mistrovství České republiky 
obor truhlář 2025

Ve středu 26. 3. 2025 se konala na brněn-
ském výstavišti soutěž Mistrovství České 
republiky oboru truhlář, letos již 7. ročník 
s mezinárodní účastí, v rámci výstavy Mobi-
tex. Své dovednosti v truhlářském umění si 
porovnali vítězové regionálních kol z každé-
ho kraje. Ve finále se tak utkalo 13 nejlepších 
žáků z ČR. Finálového kola se zúčastnili i po-
zvaní žáci z Maďarska, Polska a Slovenska. 
Mistrem ČR v oboru truhlář se stal Martin 
Trunda z Masarykovy střední školy Letovice, 

který soutěžil za Jihomoravský kraj. Ze zahra-
ničních žáků byl nejlepší truhlář z Maďarska. 
Gratulujeme. Základním cílem této soutěže je 
podpora, zvyšování kvality a rozšiřování péče 
o talentované žáky. Dalším cílem je zvýšit 
propagaci, prestiž a atraktivnost oboru truhlář 
na veřejnosti, zapojit co největší počet firem 
a dodavatelů do vzdělávání a především získat 
nové zájemce o tento obor. Tato akce se kona-
la pod záštitou významných osobností z JMK, 
školství a průmyslu. Pavel Šaněk

Ukliďme Česko
Dne 31. března 2025 se naše škola aktivně zapojila do ce-

lostátní dobrovolnické akce Ukliďme Česko. Společně jsme 
uklidili Svojsíkův park a Jiráskovu ulici ve Slavkově u Brna. 
Naši žáci i učitelé sbírali odpadky, třídili nalezený odpad 
a pomohli zvelebit veřejná prostranství, která denně využí-
váme. Děkujeme všem, kteří se do úklidu zapojili a pomohli 
udělat naše okolí čistším a příjemnějším místem k životu. Vě-
říme, že podobné iniciativy mají smysl a těšíme se na další 
ročník této prospěšné akce. D. Hortová, SŠ

Mistr cukrář J. Maršálek předvedl kouzlo 
francouzských dezertů

Studenti Střední školy Slavkov – Austerlitz 
měli ve dnech 19. a 20. března 2025 jedineč-
nou příležitost setkat se s jedním z nejuzná-
vanějších českých cukrářů – Josefem Mar-
šálkem. Tento zkušený cukrář, který si získal 
popularitu nejen v Česku, ale i v zahraničí, 
navštívil opět naši školu a předvedl své umění 
při přípravě francouzských dezertů.

Během své návštěvy se s námi podělil 
o cenné rady a triky z oblasti moderní cuk-
rařiny.

Cukrářky vyrobily devět druhů dezertů 
za použití nejkvalitnějších dostupných suro-
vin, například Religieuse s mandarinkovým 
olivovým krémem diplomat, Eclairs au cho-
colat, Fraisiier nebo dezert Savarin s rumem 
a lesním ovocem. Nejen pro děvčata to byl 
nezapomenutelný zážitek, na který budou 
dlouho vzpomínat. L. Hladká, SŠ

Střední škola Slavkov – Austerlitz www.stredni-slavkov.cz
Střední škola Slavkov – Austerlitz, příspěvková organizace, Tyršova 479, 684 01 Slavkov u Brna, tel. 544 221 581, info@stredni-slavkov.cz

Foto na dvoustraně: archiv SŠ

Ve dvou se to lépe táhne
Díky zapojení školy do projektu Ša-

blony OP JAK – inovativní vzdělávání 
žáků středních škol měli studenti 3. roč-
níku oboru kuchařčíšník možnost zaží-
vat v průběhu školního roku 2024/2025 
ve svých hodinách odborných předmětů 
potraviny a výživa a technologie přípravy 
pokrmů tandemovou výuku. 

Tandemová výuka spočívá v tom, že 
dva pedagogové společně plánují, vyu-
čují a hodnotí výuku v jedné třídě. Tento 
přístup umožňuje kombinovat různé od-
bornosti a zkušenosti učitelů, což přiná-
ší dynamiku a pestrost do vzdělávacího 
procesu. Díky přítomnosti dvou učitelů 
je možné lépe se věnovat jednotlivým 
studentům, identifikovat jejich specifické 
potřeby a poskytnout jim cílenou podporu. 
To je zvláště důležité pro žáky ohrožené 
školním neúspěchem. Střídání rolí mezi 
učiteli přináší do hodin novou energii a za-
braňuje stereotypu. Žáci tak mají možnost 
vnímat různé pedagogické styly a přístupy. 
Nemalý přínos má tento styl výuky i pro 
samotné učitele. Spolupráce v tandemu 
umožňuje učit se jeden od druhého, sdílet 
osvědčené postupy a společně hledat ino-
vativní řešení pro výuku.

D. Hortová, L. Svobodová
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Erasmus a Řím
Díky programu Erasmus+ jsem měla 

jedinečnou příležitost strávit od 17. 
3. do 17. 4. 2025 v nádherném městě 
Římě, kde jsem absolvovala odbornou 
stáž v prestižním čtyřhvězdičkovém 
hotelu. Tato zkušenost pro mě byla 
obrovským přínosem jak profesně, tak 
i osobně. Během stáže jsem se nauči-
la spoustu nových věcí z hotelového 
provozu, zlepšila jsem své jazykové 
dovednosti a poznala fungování ho-
telnictví na mezinárodní úrovni. Volný 
čas jsem využívala k objevování krás 
Říma, města s neuvěřitelnou historií a atmo-
sférou. Vzhledem k mému blízkému vztahu 
k umění se mi Řím opravdu moc líbil – jeho 
architektura, umělecké detaily i celková este-
tika mě naprosto nadchly. Kromě Říma jsem 
se během pobytu podívala i do Florencie, 

města umění a renesance. Celý tento pobyt 
mi přinesl nespočet nových zážitků, přátelství 
a zkušeností, na které budu dlouho vzpomínat. 
Erasmus+ mi otevřel dveře do světa, rozšířil 
obzory a posílil moji motivaci dále se rozvíjet 
v tom, co mě baví. J. Konečná, SŠ

Gastro Junior 2025
V letošním roce jsme se 10. 4. 2025 zú-

častnili nejprestižnější kuchařské soutěže 
Gastro Junior Bidfood Cup. Po prvním kole 
jsme postoupili do finále mezi nejlepších 
20 týmů z celé ČR. Soutěž se konala v Plz-
ni DEPO2015. Zadáním byla do 60 minut pří-
prava čtyř porcí moderního pokrmu a hlavní 
surovinou byla telecí pečeně. Naším cílem 
byl lehký pokrm s dominantní surovinou te-
lecí pečeně s lanýži, topinamburové pyré, pe-
čená polenta, pralinka z telecích jater a silná 
omáčka z červeného vína. Celý pokrm se nesl 

v nádechu lanýžů, doplněný mikrobylinkami 
a omáčkou z červeného vína. Příprava a tré-
ninky byly opět náročné pro naši kuchařku 
a vše muselo klapat do poslední minuty a po-
sledního kousku surovin. Všechny detaily 
musely být dokonalé. Samotná soutěž probí-
hala v úžasné atmosféře a bedlivě jsme sle-
dovali ostatní soutěžící a soustředěně čekali 
na náš startovní čas. Začali jsme s přípravou 
pracoviště pod bedlivým dohledem komisařů. 
Po začátku našeho soutěžního času náš tým 
pracoval s ledovým klidem a přesně podle 
plánu. Zpětná vazba poroty byla také pozi-
tivní a nezbývalo než čekat na vyhlášení vý-
sledků. A dočkali jsme se, naše dřina a pečlivá 
příprava nám přinesla skvělé třetí místo! Dě-
kujeme všem za podporu. R. Škvarek, UOV SŠ

Historický okamžik pro naše gastro
Dne 19. 3. 2025 navštívili naši školu zá-

stupci AKC ČR paní Věra Rejnohová a Eliška 
Dernerová, které byly vyslány asociací na pro-
hlídku školy. Důkladně zkontrolovaly všechny 
prostory, hovořily s učiteli i samotnými žáky. 
Tento certifikační program je určen pro školy, 
které se specializují na gastronomické obory, 
a jeho cílem je zajištění vysokého standardu 
vzdělání a odborné přípravy budoucích kucha-
řů a cukrářů. Certifikace zahrnuje přísná hod-
notící kritéria, která se zaměřují na různé as-
pekty výuky, jako jsou kvalita odborné výuky, 
odborná příprava pedagogů, vybavení školních 
kuchyní a cukrářských dílen, účast a umístění 
na prestižních gastronomických soutěžích, ale 
také úroveň praxe studentů. Školy, které splní 
veškeré požadavky, získávají prestižní certifi-

kát, který potvrzuje jejich vysokou odbornou 
úroveň. Dne 22. 3. 2025 na Valné hromadě 
AKC ČR v Praze byl Střední škole Slavkov – 
Austerlitz udělen certifikát stvrzující vysokou 
kvalitu vzdělávání v oboru gastronomie.

B. Musilová, P. Horáková, SŠ Slavkov – Austerlitz

Velká gratulace a poděkování
patří našemu týmu mistrů a učitelů vyuču-
jících gastronomii, neboť udělený certifikát 
ukazuje jejich dlouhodobou kvalitní práci 
a odborné schopnosti. Bylo mi ctí převzít 
tento dokument. Všem, kteří se na tomto 
úspěchu podíleli, velmi děkuji, jak výborně 
reprezentují naši školu a připravují studenty 
na kariéru v gastronomii. Kulhánková Vlad.

Plzeň s vůní mandarinky
Dne 9. 4. 2025 jsme se v ranních hodi-

nách rozjeli do Plzně na cukrářskou soutěž 
Gastro Junior Bidfood Cup 2025. Předchá-
zelo tomu korespondenční kolo, ve kterém 
jsme postoupili mezi 13 soutěžících. Na-
ším úkolem bylo připravit čtyři porce talí-
řového dezertu v časovém limitu 60 minut. 
Jako povinnou surovinu jsme si zvolili 
mandarinku, pekanový ořech a mléčnou 
čokoládu. Náš dezert se skládal z choux 
plněných mandarinkovým gelem v peka-
novém crémeux, potažené čokoládovým 
glazé. Talíř dozdobil mandarinkový kaviár, 
čokoládová ganache, mandarinkové com-
poté, pekanová espuma a mandarinkový 
sorbet. Naše cukrářky odvedly dokonalou 
práci a umístily se na krásném pátém mís-
tě, díky kterému máme tu čest patřit mezi 
tři nejlepší školy v ČR. 

Hromková Lucie, UOV SŠ
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Výprava 4. oddílu do Bučovic
O víkendu od 14. do 16. 3. 

se holky ze 4. oddílu vyda-
ly na dobrodružnou výpravu 
do Bučovic. Celá akce zapo-
čala srazem na slavkovském 

vlakovém nádraží. V den odjezdu nám počasí 
bohužel nepřálo, protože od rána pršelo. To 
nám ale nezabránilo se v pořádku dostat až 
na bučovický dům dětí a mládeže, kde jsme 
měly společně strávit náš víkend. Potom, co se 
všechny děti vybalily, ubytovaly a navečeřely, 
čekala je spousta zábavných her, a dokonce 
i návštěva krále, kterého nám ale po chvilce 
odnesl zlý černokněžník Grimlor. V tomto du-
chu se totiž nesla celá naše výprava. V sobotu 
dopoledne se holky snažily získávat klíče u ta-
juplných entit v blízkém lesíku, díky kterým 
mohly později zachránit krále. Odpoledne byl 
program úplně jiný. Děti totiž čekal výcvik 
lezení na bučovickém boulderu, na kterém 
se učily lézt, aby mohly později vyšplhat až 
do černokněžníkova hradu. Večer už byla jen 
volná zábava, protože byly některé holky už 
celkem unavené. V neděli jsme po sobě jen 
uklidily, ale než jsme odešly, stihly si děti ještě 
uplést náramky, jakožto klíče k doupěti zlého 
Grimlora, k jehož hradu zvládly ještě před od-
jezdem vyšplhat a zachránit vězněného krále. 
S ním už jsme pak mohly odjet zpět do Slav-
kova. Výprava se opravdu vydařila a děti si 
ji užily naplno a budou na ni rády vzpomínat.

Alžběta Vybíralová, 4. oddíl

Svojsíkův závod po letech ve Slavkově
Závod ve skautských dovednostech se 

ve Slavkově koná pravidelně už přes 30 let. 
Jednou za čas sem ale zavítá i takzvané zá-
kladní kolo celostátního podniku s názvem 
Svojsíkův závod. Vítězové těchto kol vždy po-
stoupí do krajského kola a následně se mohou 

probojovat až do toho celostátního. Závod má 
široká, ale jednotná pravidla, a tak se oprav-
du musí dbát na jeho kvalitu. Ve Slavkově se 
proti sobě o víkendu 12. a 13. dubna postavi-
lo 14 družin z Vyškova, Lulče, Pozořic, Brna 
a samozřejmě Slavkova. Čekala je sada úkolů, 
mezi které patřilo absolvování trati jen pomocí 
GPS souřadnic, zvládnutí zdravovědy, práce 
s pilou a sekerou, trénink logického myšlení, 
znalost přírody, vázaných staveb nebo třeba 
zvládnutí kooperace mezi členy družiny či 
naplánování výletu včetně sestavení rozpočtu 
a jídelníčku. Stanoviště byla rozmístěna různě 
po městě, na každém dohlíželi dospělí. Pří-
mo u skautské klubovny pak soutěžící museli 
postavit stan, realizovat krátký program pro 
ostatní a na ohništi si uvařit večeři z vlastno-
ručně nakoupených ingrediencí za 100 Kč. 

Sobotní západ slunce tak ovoněl jemný kouř 
z několika ohnišť. V neděli ráno se pak všich-
ni bohatě nasnídali, sbalili své stany, uklidili 
klubovnu i její okolí a s napětím si vyslechli 
výsledky závodu. Bohužel Slavkováci dál ne-
postoupili, vítězné hlídky jak z dívčí, tak chla-
pecké kategorie pochází z lulečského skaut-
ského střediska, ale ani tak domů neodcházel 
nikdo zklamaný. Měli za sebou den a půl in-
tenzivního zábavného dobrodružství a dozvě-
děli se, v čem se zlepšit i to, co jim opravdu 
šlo. Taky mají spoustu zajímavých zážitků, 
inspirace a možná navázali nová přátelství.

Poděkování za staré kovy
Rád bych touto cestou poděkoval všem 

spoluobčanům za kovový odpad, který jste 
pro skauty připravili k odvozu během první 
dubnové soboty. Počasí nakonec vyšlo lépe, 
než se původně zdálo, a tak se brigádníci a po-
mocníci z řad skautů a jejich přátel dokonce 
na sluníčku i mírně opálili. Všechno bylo 
sesbíráno kolem třetí hodiny odpoledne, kdy 
jsme se přesunuli na výborný guláš na skaut-
skou klubovnu. Ohromný dík samozřejmě pa-
tří našemu městu, že nám šrot umožní sesbí-
rat, a všem zmíněným pomocníkům!

Milan Šemora, vedoucí střediska

Rady do zahrady – květen
Pranostika: Před Servácem není léta, po 

Serváci s mrazy veta.
Existuje celá řada živočichů, které bychom 

měli na zahradě vítat, protože nám usnadňu-
jí práci a zajistí, aby zahrada byla úrodnější. 
Tito pomocníci dokáží likvidovat mnoho 
škůdců a my můžeme omezit použití chemic-
kých přípravků.

Ježci jsou hmyzožravci, kteří se živí přede-
vším brouky, housenkami, škvory, žížalami 
a plži. Nejraději žijí v přírodních zahradách, 
které mají hromady listí, živých plotů, dřeva, 
kde mají možnost se uložit k zimnímu spán-
ku. Škodu nám rozhodně neudělají, protože se 
neživí ovocem. S jablíčky je malují jen malíři.

Dospělé slunéčko sedmitečné dokáže sežrat 
až 150 mšic denně a její larvy jsou nenasytné. 

Berušky jedí také svilušky, šupinatý hmyz, třás-
něnky a různé larvy brouků a pilatek. Některé 
druhy dokonce požírají škodlivou houbu padlí.

Střevlík zlatý je nejznámějším zástupcem 
čeledi žijícím u nás. Umí zkonzumovat až 
trojnásobek své tělesné hmotnosti. Jejich stra-
va se skládá převážně z larev hmyzu, červů 
a plžů. Živí se také mšicemi, mandelinkami, 
housenkami, drátovci a různými roztoči. Žijí 
především pod listím a křovím, pod hroma-
dami kamení nebo na dobře skrytých stinných 
a vlhkých místech.

Pestřenky jsou vosy, někdy se jim říká 
vosičky a jsou velmi užitečné a patří mezi 
důležité opylovače. Jejich larvy jsou dravé 
a pomohou nám s likvidací mšic a třásněnek.

Žížaly svými tunely kypří půdu, zajišťují její 
provzdušňování a vsakování vody, zapracová-
vají do půdy zbytky rostlinné hmoty a vylučují 
cenný humus, což je skvělé přírodní hnojivo. 
Nejlépe se jim daří pod vrstvou mulče.

Zlatoočka obecná je nenápadný hmyz velký 
kolem 2 cm. Každá larva tohoto užitečného 
hmyzu dokáže sežrat 50 mšic denně. Jedí také 
třásněnky, svilušky a další drobný hmyz. Sa-
mice dokáže naklást až 900 vajíček najednou 
a klade je do blízkosti populací mšic, aby zajis-
tila, že její potomci budou mít dostatek stravy.

Ptáci jsou jedni z nejoblíbenějších návštěv-
níků, jsou nejen krásní na pohled, ale jsou i vy-
nikajícími zahradními pomocníky. Jedinečnou 
práci na zahradě odvádějí zejména sýkorky, 
které jedno potomstvo nakrmí až 1,5 kg hmyzu. 
Vyplatí se pro ně na zahradě vyvěsit ptačí bud-
ky, udržovat přirozené hnízdní dutiny a v zim-
ních měsících přikrmovat ovocem a semeny.

Téměř 80 procent plodin závisí na opylová-
ní hmyzem, jako jsou čmeláci, včely, včelky, 
motýli a divoké včely. Včely jsou oblíbenější, 
protože se využívají k produkci medu, ale čme-
lák zase dokáže mnohem efektivněji opylovat 
například rajčata. Aby byla zahrada pro včely 
a čmeláky atraktivní, je důležité zajistit jim 
dostatek potravy od jara do podzimu výsevem 
kvetoucí louky, kterou tak často nekosíme.

Další chovný prostor poskytne hmyzí hotel 
a pro čmeláky čmelín.

Pokud chceme mít dobrou sklizeň, měli 
bychom mít těchto pomocníků na zahradě 
co nejvíce. Omezí nám používání chemické 
ochrany, kterou tyto pomocníky také likvidu-
jeme.

Informace o činnosti naší organizace najde-
te na www.zahradkari.cz/zo/slavkovubrna .

Bohatou úrodu a radost ze zahrady přejí zahrád
káři ZO ČZS Slavkov u Brna. Vladimír LužaSýkora koňadra • Foto: archiv autora

Foto: 2x archiv Junáka Slavkov



Co vám můžeme nabídnout:
•  zázemí prosperující mezinárodní 

společnosti 
• čisté pracovní prostředí
• pracovní poměr na dobu neurčitou
• každoroční navyšování mezd
•  možnost osobního rozvoje, jazykové 

vzdělávání
•  dovolená nad rámec Zákoníku 

práce dle odpracovaných let

• příplatky nad zákonnou výši 
• kooperativní prémie
•  prémie na letní dovolenou 

a Vánoce
• věrnostní odměny
• dotované stravování
• vitaminové balíčky
• tábory pro děti zaměstnanců
• firemní akce a benefity

Bližší informace k pozicím najdete na
www.lohmann-rauscher.com/cz-cs/kariera/nase-nabidka-volnych-mist/

Neváhejte a kontaktujte nás:
email: Erika.Fejfusova@cz.LRMed.com; tel.: +420 544 425 879; +420 731 141 123

email: Radka.Jirkova@cz.LRMed.com; tel.: +420 544 425 844

Lohmann & Rauscher, s.r.o., Bučovická 256, 684 01 Slavkov u Brna.

Společnost Lohmann & Rauscher, s. r. o. patřící mezi přední  
světové dodavatele zdravotnických a hygienických výrobků 

hledá do svého týmu vhodné kandidáty / kandidátky na pozice

•  dělník/dělnice ve zdravotnické 
výrobě

• uklízeč/ka
•  administrativní pracovník/ce 

logistiky
•  technik/čka EOS 

(elektromechanik, mechanik)

Myslivci Slavkov:
tel. 724 025 750www.zvirevnouzi.cz
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GOA Bučovice informuje
Když se čísla promění v zábavu

Každý rok 14. března slaví školy po celém 
světě Mezinárodní den pí, slavné matematické 
konstanty, která fascinuje vědce i studenty už 
po staletí. Na GOA Bučovice akce symbolic-
ky odstartovala v 9:26:53 a zapojily se do ní 
všechny třídy. Žáci řešili tematické kvízy, hle-
dali praktické využití Ludolfova čísla, psali 
texty s přesně daným počtem slov či slabik, 
v dějepise pátrali po slavných kulatých leto-
počtech, v tělocvičně házeli na cíl kulatým 
diskem… Na gymnázium zavítal také host 
z UPOL. Doktor Pavel Ludvík si pro studen-
ty připravil nejen přednášku o čísle pí, ale pro 
mnohé překvapivě také o humoru v matema-
tice. Největším přínosem akce bylo to, jak se 
studenti dokázali spojit a spolupracovat. Uči-
telé si pochvalovali nejen aktivitu studentů, 
ale i jejich kreativitu a týmového ducha. „Bylo 
skvělé, jak se studenti zapojili,“ hodnotila udá-
lost vyučující matematiky, která akci ve spo-
lupráci s ostatními vyučujícími zorganizovala. 
Krásnou tečkou na závěr celého dne byl oběd 

ve školní jídelně. Paní kuchařky připravily 
πsmenkovou polévku a kulaté vdolky. Cenou 
za vítězství pro nejlepší tým byla jako tradičně 
kulatá odměna, a to v podobě dortu, který letos 
získala třída kvinta. Oslavy čísla pí na Gymná-
ziu a obchodní akademii Bučovice ukázaly, že 
i matematika může být zábavná a inspirující. 
Už teď se všichni těší, jaké výzvy a nápady 
přinese příští ročník. Lenka Machaňová, 4.A

Když se studenti GOA Bučovice 
setkají s hlavami tří států…

V březnu se ve Slavkově u Brna uskutečnilo 
setkání prezidentů v rámci tzv. Slavkovského 
formátu. Na tomto mimořádném sjezdu se se-
tkaly hlavy tří středoevropských států: České 
republiky, Slovenské republiky a Rakouska. 
Předmětem setkání byla nejen aktuální témata, 
v rámci summitu proběhla také prezentace pro-
jektů úspěšných středoškolských studentů se za-
měřením na inovaci a STEM. Tři studenti z naší 
školy dostali výjimečnou příležitost zúčastnit 
se akce jako akreditovaní novináři. Musím po-

dotknout, že setkání bylo naprosto jedinečné 
a ohromně motivující. Velice zajímavé bylo 
také podívat se pod pokličku práce novináře, 
ať už v průběhu samotného summitu či během 
následné tiskové konference. Zážitek to byl roz-
hodně na celý život a všichni jsme za tuto příle-
žitost velice vděční. Veronika Jandlová, septima

 Datum hod. akce/místo konání pořadatel

 3. 5. 20 Hendrix ve Slavkově, koncert, SC Bonaparte MÚ
 10. 5. 9 Májový Flerjarmark, zámecký park ZS-A
 17. 5. 17 26. koncert Johann Strauss „Z operety do operety“, zámek ZS-A
 23. 5. 19 Noc kostelů, Malinovského 2 (kostel) ŘKF
 30. 5.-1. 6. 9 Dny Slavkova 2025, Palackého náměstí ZS-A

Výstavy na zámku
 do 7. 12.  Výstava Svět kostiček, exponáty ze stavebnice Lego, zámek ZS-A

Kalendář akcí – květen 2025

Motoklub Austerlitz informuje
Zdravím přátele řídítek a jedné stopy. Mo-

tocyklová sezóna 2025 se už rozběhla na plný 
plyn. Jen jsme se vrátili z výpravy po stopách 
pravěkého života na Moravě, už se motorkáři 
zdokonalovali v klubové enduroškole. Cvičili 
se v manipulaci s motocyklem, prohlubova-
li jezdecké dovednost. Nechyběla kontrola 
motocyklu před jízdou, nastavení ovladačů 
a údržba motocyklu. Program byl určen pro 
širokou veřejnost. Frekventanti kurzu překo-
návali nástrahy jízdy v lehkém terénu a přejíž-
děli lehké překážky. Akce se konala v neděli 
13. dubna za hezkého počasí a v příjemné at-
mosféře motorkářské pospolitosti.

Ve chvíli, kdy držíte tohle číslo zpravodaje, 
máme za sebou třídenní výlet do míst, zmi-

ňovaných v Kosmově kronice. Na cestě si 
připomeneme události spojené s rodem Pře-
myslovců a jejich vládou. Navštívíme místa, 
o kterých v knize psal, připomeneme si osob-
nost předních mužů a žen té doby, zhodnotíme 
jejich přínos pro českou státnost a zastavíme 
se na místech jejich odpočinku. Snad přijde-
me na kloub i tomu, odkud přišel Praotec 
Čech, proč přišel a co ho vedlo k výběru české 
kotliny za svou novou domovinu.

Příprava sedmého ročníku silničního zá-
vodu motocyklů do vrchu je v plném prou-
du. Pro trať závodu jsme zvolili uzavřenou 
silnici mezi Křenovicemi a Velešovicemi. 
Start je naplánován na 27. 4. 2025. První 
závodník odstartuje z Mlýnské ulice v Kře-
novicích za fotovoltaickou elektrárnou v 10 

hodin. Dramatické okamžiky se dají čekat 
na trati i v depu. Můžete tu spatřit bleskovou 
resuscitaci unavené techniky i jezdeckých 
sil. Přátelé, zvu vás na zajímavou podívanou 
a k povzbuzení domácích jezdců i ostatních 
sportovců. Buďte však opatrní při pohybu de-
pem i kolem trati, zejména nevstupujte do vy-
značené jízdní dráhy.

Hned na prvního máje odjíždí cestovatelé 
na 18denní výpravu. Projedeme kraje nedo-
tknuté turismem v srbských a bulharských 
pohořích v horách Severní Makedonie (Stará 
Planina, Rila, Pirin, Belašica). Na řecké straně 
prošmejdíme pohoří Vronte, Vertiskos, Olymp, 
Gramos. Jeden den věnujeme prohlídce Bě-
lehradu, Soluně a skalních klášterů Meteora. 
Noční plavbou překonáme Jaderské moře, aby-
chom na italském poloostrově navštívili Mo-
tor Ranch 46 Valentina Rossiho, slavný okruh 
a rodný dům Marka Simoncelliho v Mugellu. 
Projedeme se pod Středními Apeninami, jeden 
den strávíme v Benátkách, ve městě na laguně. 
Buďte si jistí, že domů dorazíme plni jezdec-
kých, kulturních i kulinářských zážitků.

Přátelé, motorkaření je nejdobrodružnější, 
nejautentičtější a nejsvobodnější koníček. Hra-
nicí, co všechno můžete vidět a zažít v sedle 
motocyklu, je pouze vaše představivost. Tak 
neváhejte a přidejte se k nám! Těším se na spo-
lečné setkání při některé naší klubové akci. Více 
se dozvíte prostřednictvím www.slavkovak.cz, 
www.motoklubausterlitz.cz nebo na naší vý-
věsce naproti kostela u vchodu do Svojsíkova 
parku.  Vlastik Jelínek
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NOVÁ SUPER SILNÁ 
WIFI DO CELÉHO 
DOMU

Od února 2025 nabízíme všem novým zákazníkům super výkonnou WIFI pro pokrytí celého domu.  
Nejnovější standard WIFI6 a systém více vysílačů zajistí pokrytí i větších domů nebo bytů. S tímto
novým systém dostanete ještě více z vašeho nejrychlejšího optického internetu. 
Stávající zákazníci mohou využít na toto zařízení slevu z běžné ceny uvedené výše.
Sleva bude vypočítána jako počet let, po které odebírají naše služby, x 100 Kč.

CITY

990 Kčod února do června 2025
pro nové zákazníky

jen za
běžná cena 3980 Kč

Pro více informací o zařízení a nabídce internetu můžete volat na telefonní číslo 515 550 565
v pracovních dnech 08:00 - 16:30. Nové objednávky na 515 537 537, nebo osobně na SC Bonaparte.

www.vivo.cz  515 537 537  obchod@vivo.cz

Lze také formou pronájmu za akční cenu 49 Kč/měsíc.


